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Sayın Bakanımızın Avrupa Birliği üyesi ve aday ülkelerin Dışişleri Bakanları Gayriresmi Toplantısı 

vesilesiyle Romanya’yı ziyareti 

31 Ocak-1 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız 31 Ocak–1 Şubat 2019 tarihlerinde Avrupa Birliği üyesi ve aday ülkelerin Dışişleri Bakanları 

Gayriresmi Toplantısı vesilesiyle Bükreş’i ziyaret etti. 

 31 Ocak 2019 tarihinde Sayın Bakanımızın Türk şirket temsilcileriyle biraraya geldiği toplantıda, ticaret hacmimizin 

artırılması imkanları ele alındı. 

Aynı gün Sayın Bakanımız Hırvatistan Başbakan Yardımcısı ve Dışişleri Bakanı Marija Pejčinović-Burić’le de bir 

görüşme gerçekleştirdi. Görüşmede, ikili ilişkilerimiz ve planlanan üst düzey ziyaretler ele alındı. 

1 Şubat 2019 tarihinde Sayın Bakanımız Alman mevkidaşı Heiko Maas’la biraraya geldi. Görüşmede ikili 

ilişkilerimiz ele alındı. 

 Aynı gün, AB üyesi ve aday ülkelerin Dışişleri Bakanları Gayriresmi Toplantısı’nda Çin’in Kuşak ve Yol Girişimi 

üzerine görüş alışverişinde bulunuldu. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-romanya-yi-ziyareti-31-1-2019.tr.mfa  

 

 

Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu’nun Ukrayna’yı ziyareti 

1 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız 1 Şubat 2019 tarihinde Türkiye-Ukrayna Ortak Stratejik Planlama Grubu VII. Toplantısına 

katılmak üzere Odessa’yı ziyaret etti. Sayın Bakanımız Ukrayna Dışişleri Bakanı Pavlo Klimkin’le bir görüşme 

gerçekleştirdi. Görüşmede ikili ilişkilerimiz ve başta Karadeniz olmak üzere bölgesel gelişmeler değerlendirildi. 

Aynı gün Sayın Bakanımız, Kırım Tatar Türklerinin lideri Mustafa Kırımoğlu’yla da biraraya geldi. Sayın 

Bakanımız Kırım Tatar soydaşlarımıza desteğimizin daima süreceğini vurguladı. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-ukrayna-yi-ziyareti.tr.mfa  

 

 

‘ABD’nin Türkiye ile Venezüella arasındaki altın ticaretini incelemesi, bu ülkelerin ikili ilişkilerine 

müdahaledir’ 

1 Şubat 2019 

Moskova merkezli Latin Amerika Enstütüsü'nden Dr. Lazar Heyfitz, Sputnik'e açıklamasında, şu değerlendirmede 

bulundu: 

"ABD'nin Türkiye ve Venezüella arasındaki altın ticaretini incelemesi, ABD'nin bu ülkelerin ikili ilişkilerine 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-romanya-yi-ziyareti-31-1-2019.tr.mfa
http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-ukrayna-yi-ziyareti.tr.mfa
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müdahaledir. Rusya Dışişleri Bakanlığı'nın, altının kimden alması ve kime satmasının Venezüella'nın bağımsız hakkı 

olduğu yönündeki açıklamasına katılıyorum. Ben, yaptırım sisteminin yıkıcı olduğunu düşünüyorum, çünkü bir ülke, 

dünya genelindeki ekonomik ve politik ilişkileri düzenleme hakkını üzerine alamaz. Venezüella'daki rejim, ABD'nin 

hoşuna gitse de gitmese de bağımsız ve meşru olduğu sürece kimlerle nasıl ticaret yapacağına kendisi karar verme 

hakkına sahip". 

ABD'nin, Türkiye ve Venezüella arasındaki ekonomik ilişkilere ciddi bir etki yapmakta başarısız olacağını dile 

getiren Heyfitz, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"ABD'nin, Venezüella'nın ekonomi politikasına müdahale etme çabasının da bir sınırı var. Dış ekonomik ilişkiler, 

eldivenler gibi çıkarılıp atılamaz. Bu, karmaşık finans ve teknoloji ilişkiler sistemidir, burada ciddi bir karşılıklı 

etkileşim söz konusu. Petrol akışının yönü nasıl değiştirilebilir? Kredi ve yatırımlardan nasıl vazgeçilebilir? Her 

halükarda hesaplar ödenmek zorunda. Venezüella'nın Çin, Rusya ve Türkiye'yle anlaşmaları, önceki Ulusal Meclis 

zamanında onaylanmıştı ve mevcut meşru hükümet tarafından teyit edilmişti". 

https://tr.sputniknews.com/analiz/201902011037439371-abd-turkiye-venezuella-altin-ticareti-ikili-iliskilere-

mudahale/ 

 

 

Türkiye'den Venezüella'yla ticaret açıklaması: İlişkilerimiz uluslararası hukuk çerçevesinde 

1 Şubat 2019 

ABD'nin, uyguladığı yaptırımların ihlal edilip edilmediğini tespit etmek amacıyla Venezüella ile Türkiye arasındaki 

altın ticaretini incelemeye aldığı haberlerinin ardından Türk yetkililerden bir açıklama geldi. Türk yetiktiler, 

'Türkiye’nin tüm ticari ilişkilerinde uluslararası hukuk çerçevesinde adım attığını' söyledi. 

ABD'de Terörizmin Finansmanıyla Mücadeleden Sorumlu Hazine Bakan Yardımcısı Marshall Billingslea'nin, Türk 

hükümeti ile görüşmelerde bulunmak üzere bugün Ankara'da olacağı açıklanmıştı. 

Bir ABD'li yetkili, ziyarette başlangıçta Türkiye'ye doğalgaz ihraç eden İran'a uygulanan ABD yaptırımlarının 

görüşülmesinin planlandığını ancak Venezüella ile ilgili konuların da görüşmeye dahil edilmesinin muhtemel 

olduğunu söyledi. 

Konuyla ilişkin Reuters'a açıklamalarda bulunan Türkiye Hazine ve Maliye Bakanlığı'ndan bir yetkili, "Hazine 

Bakanlığı yetkilileri ile Türkiye Cumhuriyeti Hazine ve Maliye Bakanlığı yetkilileri verimli bir görüşme 

gerçekleştirdi. İki ülke arasındaki işbirliği ile özellikle bölgedeki huzur ve istikrara nasıl katkı sağlanacağı 

konuşulmuştur" dedi. 

https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902011037433301-turkiye-ticari-iliskilerimiz-uluslararasi-hukuk-

cercevesinde/ 

 

 

‘ABD'nin müttefikleri, Türkiye-Suriye sınırında hiçbir gücü durduracak yetenekte değil’ 

1 Şubat 2019 

Moskova merkezli Sosyal ve Politik Araştırmalar Merkezi Direktörü, emekli Yarbay Vladimir Yevseyev Sputnik'e 

açıklamasında, Wall Street Journal'in, ABD'nin Suriye'den çekilmesinin ardından kurulacağı belirtilen tampon 

bölgeye ilişkin iddiasıyla ilgili şu değerlendirmede bulundu: 

"ABD, taahhütlerini müttefiklerine yüklemeye çalışıyor. Ama İngiltere, Fransa ve Avustralya tek başına, ABD 

olmadan, 500 kilometrelik Türkiye-Suriye sınırında hiçbir gücü durduracak yetenekte değil. ABD'nin Libya'daki 

müttefikleri tek başına Muammer Kaddafi'yi bile devirememişti. Eğer ABD gerçekten aniden Suriye'den giderse 

koalisyon da orada kalmaz. Bu bölgede güvenliğin sağlanması için hava desteğine ihtiyaç var. Hava desteği ise şu 

anda Türkiye topraklarından sağlanmıyor. Muhtemelen sadece Ürdün topraklarından sağlanıyor, bu da havada yakıt 

ikmali ihtiyacını doğuruyor. ABD savaş uçaklarının sınır boyunca 24 saat havada varlığını sağlamak son derece zor 

olacak". 

'BU İDDİA, TÜRKİYE'Yİ DURDURMA AMACIYLA ORTAYA ATILDI' 

Bu iddianın, Türkiye'ye yönelik baskı unsuru olduğunu ve Türkiye'yi Fırat'ın doğusuna operasyon düzenlemeye karşı 

durdurma amacını taşıdığını kaydeden Yevseyev, şu yorumda bulundu: 

"Bu ABD'nin bir hilesi. Amaç, Türkiye ve Suriyeli Kürtleri etki alanında tutmak. Eğer Kürtler, Şam ile geniş 

kapsamlı diyaloga başlarsa ABD ordusu Rakka ve Haseke'de kalamaz. Böylelikle ABD, Türkiye'ye şu mesajı 

veriyor: Eğer ABD giderse, yerine başka ülkelerin askerleri gelecek. Ama bu noktada şunu anlamak gerekiyor ki, 

söz konusu sadece askeri varlık değil. ABD, Irak üzerinden Suriyeli Kürtlere silah sağlıyor ve bundan vazgeçme 

niyetinde değil. Bu tür açıklamalar, Suudi Arabistan ile BAE askerlerinin bu bölgeye girmeye hazır olduğu 

yönündeki eski açıklamalara benziyor". 

'ABD, SURİYE'Yİ TERK ETMEYE ÇALIŞMIYOR' 

https://tr.sputniknews.com/analiz/201902011037439371-abd-turkiye-venezuella-altin-ticareti-ikili-iliskilere-mudahale/
https://tr.sputniknews.com/analiz/201902011037439371-abd-turkiye-venezuella-altin-ticareti-ikili-iliskilere-mudahale/
https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902011037433301-turkiye-ticari-iliskilerimiz-uluslararasi-hukuk-cercevesinde/
https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902011037433301-turkiye-ticari-iliskilerimiz-uluslararasi-hukuk-cercevesinde/


  Türk Dış Politikası Gündemi  

4 

 

              

 

ABD askerleri yerini müttefik askerlerin alabileceğini ama bunun hiç kimsenin işine yaramayacağını kaydeden 

Yevseyev, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"ABD, Suriye'yi terk etmeye çalışmıyor. Şimdilik sadece birkaç askeri aracını ve birkaç topçu sistemini çıkarttılar. 

Muhtemelen ABD şöyle bir oyun oynuyor: Amerikan askerlerinin bir kısmı gidecek yerine Fransa, İngiltere ve 

Avustralya askerleri gelecek. Eğer ABD'nin Suriye'de 2 bin askeri varsa ve bu kontenjanı dörtte üç oranda 

azaltacaksa 500 asker kalacak. Yani gidecek 1500 askerin yerini üç ülke, 500'er asker göndererek dolduracak. Bu 

son derece az. Bu ülkelerin askerlerinin tampon olabileceğine ve Fırat'ın doğusundaki durumu önemli ölçüde 

değiştirebileceğine şüpheyle bakıyorum. Eğer Türkiye, Menbiç'te ABD'ye karşı koymayı göze aldıysa, başka 

ülkelere de karşı koymaktan onu hiçbir şey vazgeçiremez. ABD her zaman olduğu gibi müttefiklerini riske atıyor: 

Fransa, İngiltere ve Avustralya askerleri her halükarda iki ateş arasında, Türkler ve Kürtler arasında kalacak. Onlar 

ne bu bölgeyi elinde tutabilecek ne de Amerikalıların yerini doldurabilecek". 

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902011037437797-abd-muttefikleri-turkiye-siniri-kontrol-edecek-

yetenekte-degil/ 

 

 

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Altun: Hiçbir ülkenin Suriye politikası Türkiye kadar istikrarlı değil 

1 Şubat 2019 

Altun, Türkiye'nin Suriye konusunda "Bu ülkeyi terör örgütleri için bir sığınak olmaktan çıkaracak, toprak 

bütünlüğünü ve siyasi birliğini muhafaza edecek ve tüm toplumsal kesimleri kuşatacak" siyasi bir çözüm için 

çalıştığını aktardı. 

Başka hiçbir ülkenin Suriye politikasının Türkiye'nin yaklaşımı kadar istikrarlı olmadığını vurgulayan Altun, 

Suriye'deki istikrarsızlık ve çatışma ortamının oluşturduğu boşlukta kendine yol bulan PYD ve IŞİD tehdidini hiçbir 

ülkenin Türkiye kadar sıcak şekilde yaşamadığını belirtti. 

Sadece son üç yılda bu terör örgütlerince çoğu Suriye'nin kuzeyinde planlanmış 100'e yakın saldırıda binlerce 

vatandaşı kaybettiklerini hatırlatan Altun, "Terör, uluslararası bir tehdit iken bazı ülkelerin terör örgütleri arasında 

ayrım yaptığına, hatta onları silahlandırıp desteklediğine ibretle şahitlik ettik. Bu tablo Türkiye'yi Sayın 

Cumhurbaşkanımızın ‘Kendi göbeğimizi kendimiz keseriz' ifadesinde karşılık bulan kararlılığa taşıdı. Türkiye Fırat 

Kalkanı ve Zeytin Dalı Harekatları'nda olduğu gibi her türlü terör koridoru oluşturma girişimleri karşısında hiçbir 

tehdide aldırmadan yine kendi göbeğini kendi kesecektir" değerlendirmesinde bulundu. 

'RUSYA VE İRAN'LA YAKIN İŞBİRLİĞİMİZİ SÜRDÜRECEĞİZ' 

ABD'nin Suriye'den çekilme kararını yakından takip edeceklerini belirten Altun, "Bu geçiş sürecini eşgüdüm ve iş 

birliği içerisinde yönetmek istiyoruz. Aynı zamanda Rusya ve İran'la birkaç yıldır devam eden yakın işbirliğimizi 

sürdüreceğiz" ifadelerini kullandı. 

"ABD'nin Suriye'den çekilmesiyle Kürtlerin Türkiye'nin operasyonu ile karşı karşıya kalacağı" şeklindeki 

dezenformasyonu bölgeye yönelik yeni bir siyasi dizayn planının parçası olarak gördüklerini kaydeden Fahrettin 

Altun, "Türkiye olarak hem sınırlarımız içindeki hem de sınırlarımız dışındaki Kürt kardeşlerimizle bu tür 

çarpıtmalarla zedelenemeyecek sağlam bağlara sahibiz. Bunu hem geçmiş hem de bugünkü tecrübeleriyle en iyi yine 

Kürt kardeşlerimiz bilir. Bizim amacımız gayet net: Sınırımızın yanı başındaki terör bataklığının kurutulması, 

Suriye'nin toprak bütünlüğünün korunması ve ülkenin siyasi istikrara kavuşması. Tüm adımlarımızı bu doğrultuda 

atmaya devam edeceğiz. Bunun dışında bölgeye dönük etnisite temelli siyaset tasarımları, yönetilemeyen yeni kriz 

ve çatışma alanları ortaya çıkaracaktır. Bunun olmaması için Türkiye'ye kulak verilmesi hem bölgemizin istikrarı 

hem de küresel istikrar açısından elzemdir." yorumunu yaptı. 

'TÜRKİYE HİÇBİR ALANDA ALTERNATİFSİZ DEĞİL' 

ABD'nin son yıllarda bazı grupların ideolojik gündemlerinin etkisi altında kalarak Türkiye'yi rahatsız edecek 

birtakım adımlar attığına değinen Altun şu görüşlerini paylaştı: 

"Bu adımlar sadece ikili ilişkilerde değil tüm bölgede kriz üstüne krize yol açtı. Özellikle Obama döneminde DEAŞ 

ile mücadele adı altında PKK/PYD/YPG ile iş tutulması ve FETÖ yöneticilerinin iadeleri konusunda mesafe 

alınamaması Türkiye'yi haklı olarak rahatsız etti. Buna karşın son aylarda her iki alanda da olumlu gelişmeler 

yaşanması memnuniyet verici. Ancak verilen taahhütlerin vakit kaybetmeden sahaya yansıması gerekir." 

Altun, "ABD, Türkiye'ye rağmen adım atmanın Türkiye'nin beklentilerini karşılayarak iş yapmaktan daha maliyetli 

olduğunu ne kadar hızlı kavrarsa kendisi için o kadar iyi olur. Zira Türkiye hiçbir alanda alternatifsiz değildir. Zaten 

bu konuda emri vaki olarak değerlendirilebilecek söylemler karşısında ülkemizin güvenliğinin hiçbir şartta pazarlık 

meselesi olamayacağını hem sahada hem masada ortaya koyduk." değerlendirmesini yaptı. 

Altun, Türkiye'nin ulusal güvenlik ve bölge siyaseti açısından gerektiğinde sert güç unsurlarını devreye alabileceğine 

yönelik tavrının net şekilde ortada durduğunu belirtti. 

https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902011037422144-fahrettin-altun-abd-turkiye/  

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902011037437797-abd-muttefikleri-turkiye-siniri-kontrol-edecek-yetenekte-degil/
https://tr.sputniknews.com/columnists/201902011037437797-abd-muttefikleri-turkiye-siniri-kontrol-edecek-yetenekte-degil/
https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902011037422144-fahrettin-altun-abd-turkiye/
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“Doğu Akdeniz’de enerji keşfi bahane edilerek birtakım şeylerin hazırlığı yapılmaktadır.”/ Ropörtaj 

2 Şubat 2019 

Akdeniz’de yedi ülke Doğu Akdeniz Gaz Forumu’nun kurulması için anlaşmaya vardı. Güney Kıbrıs Rum Kesimi, 

Yunanistan, İsrail, İtalya, Ürdün, Filistin ve Mısır’ın katılımıyla kurulan Doğu Akdeniz Gaz Forumu’nu Milli Devlet 

için Gözde Kılıç Yaşın’la konuştuk:  

….Doğu Akdeniz havzasında doğalgaz var ve Avrupa’da da doğalgaz ihtiyacı, gazın taşınması için bir formül 

aranıyor. Gölgede kalan husus ise Doğu Akdeniz’de bu vesileyle yükselen gerilimin yeni bir siyasi araç olarak 

kullanılmasıdır. Bunun içinden bir önemli madde daha çıkarabiliriz: Burada Türkiye’yi yok farz ederek atılan ya da 

atılacak siyasi adımların hazırlığı olan enerji savaşını görüyoruz. Benim sürekli vurguladığım bir husus var ki pek 

değinen görmezsiniz doğalgaz bahanesiyle denizlerde egemenlik tesis edilmektedir. Bu da Türkiye aleyhine 

gerçekleşmektedir. 

Sorunuza gelirsek İsrail ve Kıbrıs Rum Yönetimi Doğu Akdeniz’de doğalgaz çıkarıyor ve bunun Rusya doğalgazına 

alternatif arayan Avrupa’ya ulaştırılması için formüller aranıyor. İsrail doğalgazın Türkiye üzerinden taşınması 

konusunu gündeme getirmiş ve bunu ister görünmüştü. .. ikili anlaşmalarla Türkiye’ye ait olan deniz alanlarının 

paylaşımının da bu krizden sonra gerçekleştiğini de hatırlatalım. Mısır’la ise darbeden sonra ilişkilerin bozulduğunu 

ve bu yeni Türkiye karşıtı eksene Mısır’ın bu dönemde katıldığını da ekleyelim. Geçmiş 10 yılı bu şekilde özetlersek 

bugünkü siyasi durumu daha net görebiliriz diye düşünüyorum. 

Şimdi birkaç yıldır Doğu Akdeniz’de çıkarılan doğalgazın Avrupa’ya denizin altından geçecek bir boru hattıyla 

taşınması konuşuluyor. Bu, Doğu Akdeniz Doğal Gaz Boru Hattı (EAST MED) projesi olarak formüle edildi. Teknik 

olarak 3,5 kilometre derinliğe inmesi ve 2 bin 100 kilometrelik uzunluğa erişmesi gereken boru hattı İsrail’den Kıbrıs 

Vassilikos Limanı’na, buradan Girit ve Yunanistan’a uzanacak ve burada terminalde depolanan gaz, Avrupa’ya 

dağıtılacak. Projenin ön çalışmaları için 34 buçuk milyon Euro ayrıldığı ve Avrupa Birliği’nin de projeye katkı 

sağlayacağı açıklandı. Yıllık 20 milyar metreküplük kapasiteye sahip olacak hattın inşası için gerekli yatırım miktarı 

yaklaşık 7 milyar dolar olarak hesaplanıyor. Bugüne dek AB tarafından 100 milyon Dolar da harcanmış durumda. 

Ne var ki bu kadar maliyetli bir projeyi doldurabilecek rezerv yok. Dolayısıyla şöyle bir durumu fark ediyoruz: 

Enerji bahane, proje gerçek. 

BP yıllık enerji istatistiklerine göre dünyada kanıtlanmış doğal gaz rezervlerinin büyüklüğü 193,5 trilyon metreküp. 

Bu, 53 yıllık bir tüketim imkânı sağlıyor. Doğu Akdeniz’de kanıtlanmış doğal gaz rezervi ise 2 trilyon metreküp ve 

büyük kısmı Mısır ve İsrail deniz alanında. GKRY bu maceraya ilk atıldığında, olduğunu düşündükleri doğalgaz 

rezervlerinin Avrupa’nın 50 yıllık ihtiyacını karşılayacağını söylüyordu. Aradan yıllar geçip hukuka aykırı ve 

usulsüz sondajlardan sonra Rum Yönetimi’ne 8-10 yıl anca yetebilecek miktarda rezerv olduğu ortaya çıktı. 

Keşfedilen ve olduğu tahmin edilen doğal gaz rezervi 130-200 milyar metreküp düzeyinde. ABD Jeolojik Araştırma 

Merkezi’nin 2010’da yayınladığı veriler de Doğu Akdeniz’de henüz keşfedilmemiş 10 trilyon metreküplük doğal 

gaz olabileceği, bu potansiyelin yüzde 60’ının Mısır deniz alanları ve Nil Körfezi dolayında olduğunu söylüyordu. 

Dolayısıyla kanıtlanmış 2 trilyon metreküp, potansiyel olarak da 10 trilyon metreküp doğalgaz var. Ama keşfedilmiş 

miktar zaten İsrail ve Mısır’ın iç tüketimde kullandığı doğalgaz miktarına tekabül ediyor. Yani dışarıya 

gönderilebilecek bir fazlalık yok. 

https://www.millidevletgazetesi.net/gozde-kilic-yasin-dogu-akdenizde-enerji-kesfi-bahane-edilerek-birtakim-

seylerin-hazirligi-yapilmaktadir/  

 

 

İsrail Adana Mutabakatı'nın neresinde/ Analiz-Barış Zeren 

4 Şubat 2019 

Türkiye bu sürecin neresinde miydi? Türkiye-İsrail ilişkilerinden haberdar biri gözünde belki fuzuli sayılabilecek 

bir sorudur bu. Türkiye, İsrail’le yarım yüzyıllık gizli ittifakını 1996 yılında son derece kapsamlı bir ittifak 

anlaşmasıyla ilan etmiş oldu. Belirtmeden geçmeyelim, anlaşma hükümette Erbakan varken imzalanmıştı. Bu 

anlaşmayla Türkiye ile İsrail bir simbiyotik ilişki içine giriyor, güvenlik ve istihbarat başta olmak üzere pek çok 

alanda tatbikatlar düzenleniyor, sistematik işbirliği izleniyordu.Bir İsrail-Suriye dengesi kurulacaksa, Türkiye’nin 

bu kompozisyona içerilmesi kaçınılmazdı. 

Mesele daha geniş bir İsrail-Suriye dengelemesiydi ve bu nedenle Suriye yalnızca PKK’den değil, daha geniş bir 

gerilla güçleri toplamını himaye politikasından vazgeçme yolundaydı.Çünküİsrail-Suriye görüşmelerinin belki de 

en kritik başlığı Filistin sorunuydu veSuriye, Filistin davasının hamisi olarak–bu arada kendisine yönelik tehditlere 

karşı-- 1970’lerin ikinci yarısından itibaren türlü gerilla örgütlerinikoruyordu. PKK de bunların içindedir ve nitekim, 

1983’te İsrail ordusu bu vadiye dayandığında çatıştığı türlü milis güçleri arasında PKK de vardı. Bugün milis 

kuvvetleri Hizbullah dışında büyük ölçüde erimişken bunların merkezi Bekaa Vadisi’nin nasıl turizm merkezi 

yapılabileceği tartışılıyor. 

https://www.millidevletgazetesi.net/gozde-kilic-yasin-dogu-akdenizde-enerji-kesfi-bahane-edilerek-birtakim-seylerin-hazirligi-yapilmaktadir/
https://www.millidevletgazetesi.net/gozde-kilic-yasin-dogu-akdenizde-enerji-kesfi-bahane-edilerek-birtakim-seylerin-hazirligi-yapilmaktadir/
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İşte Adana mutabakatı süreci buydu ve demek, Sonbahar 1998’den itibaren Türkiye üst düzey heyetine kalan, artık 

stratejik anlamını yitirmiş Suriye-PKK ilişkisinin bitirilişi için Suriye’ye meydan okumak, daha çok da bunu medya 

kampanyasıyla iç politikada kullanışlı bir zafere çevirmekti. Nitekim, aynı şekilde, Öcalan’ın Türkiye’ye teslim 

edilişi de ABD ve İsrail gizli servislerinin yürütücülüğünde gerçekleşmiş, Türkiye’de iç politika tanziminde 

kullanılmış bir operasyon oldu. Bu sürecin yükselttiği Ecevit’in, 2005 yılında “Öcalan’ı neden bize teslim ettiler, 

anlayamıyorum” yollu sorusu Türkiye’nin tüm o dönemdeki rolünü özetler niteliktedir. 

… 

Bunun dışında; Adana Mutabakatı, bir Türkiye-Suriye dengesinden önce bir İsrail-Suriye dengesi gerektiriyorsa 

Putin’den bir de İsrail ve Golan hamlesi beklemeliyiz ki, Mayıs 2018’de Putin’in Netanyahu’yla görüşmesinde böyle 

bir anlaşmaya vardığı İsrail medyasına yansımıştır. Buna göre Putin, Netanyahu’ya “Golan Tepeleri’nin Suriye’ye 

verilmesi karşılığında İran ve Hizbullah güçlerinin çekilmesine dayalı” bir anlaşma önermiş ve bu da kabul 

görmüştü. 

https://odatv.com/israil-adana-mutabakatinin-neresinde-04021949.html  

 

 

 

 
Spiegel: Erdoğan, Kürtlere yönelik harekat karşılığında Esad'ı tanımaya hazır 

4 Şubat 2018 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ve Suriye Devlet Başkanı Beşar Esad'ın çok iyi geçindiğini ancak Suriye 

krizinin bu dostluğun sonunu getirdiğini belirten Alman Der Spiegel gazetesi, Suriye'nin kuzeyinde güç kazanan 

Kürtlerin ABD'nin desteğini kaybetmesi nedeniyle iki lider arasındaki durumun değişebileceğini yazdı. 

Kürtlerin kaderinin artık Moskova ve Şam'ın ellerinde olduğunu kaydeden Spiegel, Türk ordusunun Kürtlere yönelik 

harekât düzenlemesine onay verilmesi halinde Erdoğan'ın Esad'la barış yapabileceğini vurguladı. 

'ERDOĞAN-ESAD DOSTLUĞU İKİ TARAFA DA FAYDA SAĞLIYORDU' 

Erdoğan ve Esad'ın uluslararası siyasette son derece nadir görülen bir dostluk örneğini sunduğunu belirten Alman 

gazetesi, "Bu dostluk, her iki tarafa da fayda sağlıyordu. Suriye ve Türkiye, serbest ticaret anlaşması imzaladı, 

Suriyeliler Türkiye'ye vizesiz giriş hakkı elde etti, Türk iş insanları da Suriye'de temsilcilik açtı. Esad için Erdoğan 

Avrupa'ya açılan kapıydı. Ankara'yla iyi ilişkiler, AB ülkelerinden ziyaretçilerin Esad'ı ziyaret etmesinin önünü açtı. 

Erdoğan da kendisini Avrupa ve Arap dünyası arasında arabulucu olarak konumlandırdı" ifadelerini kullandı. 

'ERDOĞAN'IN SURİYE'DEKİ ÖNCELİĞİ DEĞİŞTİ' 

Suriye krizinin patlak vermesiyle iki lider arasındaki dostluktan geriye eser kalmadığını kaydeden gazete, krizin 

tırmandığı süreçte Türkiye'nin Esad'ın koltuktan inmesi konusunda ısrarcı olduğunun altını çizerek şöyle devam etti: 

"Ancak son aylarda Erdoğan, Esad'ı eleştirmeyi ve iktidar değişikliği hakkında konuşmayı son derece azalttı. Bunun 

nedeni Erdoğan'ın birden tutumunu değiştirmesi değil, YPG'nin güç kazanması. Esad'ın görevden ayrılmasına 

yoğunlaşan Erdoğan'ın yeni önceliği, Suriye'de YPG öncülüğünde bir Kürt özerk bölgesinin kurulmasını önlemek." 

 

'TÜRKİYE İLE YPG, RUSYA VE SURİYE'YLE ANLAŞMA YAPMAK İÇİN YARIŞIYOR' 

https://odatv.com/israil-adana-mutabakatinin-neresinde-04021949.html
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Suriye'den çekilme kararı alan ABD Başkanı Donald Trump'ın kaotik Suriye politikasının sonucu olarak günümüzde 

Türkiye ile YPG'nin Suriye ve Rusya'yla anlaşma yapmak için birbiriyle yarıştığına dikkat çeken Spiegel, bir Kürt 

yetkilinin Kürt öz savunma güçlerinin Suriye ordusuna katılabileceğini söylediğini aktardı. 

'ADANA MUTABAKATI UYGULANIRSA…' 

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin'in 23 Ocak'ta Erdoğan'la görüşmesi sırasında Türkiye ve Suriye arasındaki 

Adana Mutabakatı'nı gündeme getirdiğini de anımsatan Spiegel, "Eğer Adana Mutabakatı yeniden uygulanırsa, 

Türkiye YPG'yi vurma imkânına sahip olur. Bunun karşılığında Türk hükümetinin Esad'ı Suriye'nin meşru lideri 

olarak tanımak durumunda kalacak. Görünen o ki, Erdoğan bu adımı atmaya giderek daha hazır hale geliyor" diye 

vurguladı. 

https://tr.sputniknews.com/analiz/201902041037465948-spiegel-erdogan-kurtler-yonelik-karsiliginda-esad-tanima-

hazir/ 

 

 

Maduro canlı yayında Erdoğan’a mesaj gönderdi 

4 Şubat 2019 

Venezuela Devlet Başkanı Nicolas Maduro, İspanyol La Sexta TV kanalında yayınlanan ‘Salvados’ isimli programa 

konuk olarak Gazeteci Jordi Evole’nin sorularını yanıtladı. Maduro, Guaido’nun yaptığı çağrı sonrasında ayrılmayı 

düşünüp düşünmediği hakkında sorulan soruya, “Ülkemiz için iyi olan şey Anayasamıza saygılı olmak. Ben 

öncelikle bunu yapıyorum. Anayasaya saygı duymaya ve uygulamaya yemin ettim. Bu benim görevim” dedi. 

Maduro’ya Irak’ta neler olduğu, Saddam Hüseyin’in başına ne geldiği, Libya’nın yıkılmasının sonuçları ve 

Kaddafi’nin durumu hatırlatılarak bunun kendisini korkutup korkutmadığı sorulduğunda ise, Maduro, “İnsanlığın 

ders alması gereken ciddi hatalar oldu. Bush-Aznar koalisyonunun Irak savaşına yol açtığı ve hesabını ödediği 

hataları unutmayın. Bu hatalar ve dehşet, Venezuela'da da işlendi. 20 yıllık mücadele deneyimimiz var. Gerçekten, 

bir proje ve ülkenin liderliği ile tarihsel bir karaktere sahip bir gücüz. Her şey kuzey imparatorluğunun (ABD) 

deliliğine ve saldırganlığına bağlı” ifadelerini kullandı. 

Dünyadaki en büyük güçler tarafından tehdit edilmenin binlerce masum Venezuelalı'nın hayatıyla ödenecek sonuçlar 

doğurabileceğini söyleyen Maduro, "Avrupa Birliği neden dünyadaki bir başka ülkeye devlet başkanı seçimlerini 

tekrar etmeleri gerektiğini söylemiyor?” dedi. AB’nin, Mayıs 2018’de kazandığı devlet başkanlığının seçimlerinin 

verilerini tartışması konusunda ise Maduro, “Seçim olmasını reddetmiyorum ki, 2024’te zaten seçim var. Avrupa'nın 

Venezuela hakkında söylediklerini umursamıyoruz. İşsizlik ya da göç gibi sorunlarıyla ilgilenen Avrupa önce kendi 

içine baksın” dedi. 

ABD ve Trump’la ilgili düşünceleri sorulan Maduro, “ABD, 20'nci yüzyılda yaşanan askeri darbelere, kukla 

hükümetlere ve ülkelerin kaynaklarını yağmaladığı döneme dönmek istiyor. Ellerini kanla lekeleyen hatalar 

yapıyorlar” ifadelerini kullandı. 

 “TÜRKİYE İLE İTTİFAKIMIZI GÜÇLENDİRMEYİ SÜRDÜRECEĞİZ” 

Devlet Başkanlarına mesajlar vermesi istenen Maduro, Türkiye Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan’a,” Ekonomik, 

ticari, finansal ve teknolojik ittifakımızı güçlendirmeye devam edeceğiz” ; Arjantin Devlet Başkanı Mauriccio 

Macri’ye, “Macri patenlerini giysin çünkü bu yıl başkanlık dışı kalacak” ; Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin’e 

,“Her zaman söylediğim gibi, arkadaşlığı ve desteği için teşekkürler” ; Kanada Başbakanı Justin Trudeau’ya,” 

Sanırım ona hiçbir şey söylemeyeceğim çünkü onun bir ülkeyi gerçekten yönetip yönetmediğini bilmiyorum” ; 

Brezilya Devlet Başkanı Jair Bolsonaro’ya, “Sağlığı ile ilgilenmeli. Oldukça kötü görünüyor” ; Meksika Devlet 

Başkanı Luis Obrador’a, “Latin Amerika vizyonuna katılıyorum” ; Fransa Başbakanı Emmanuel Macron’a, “Sarı 

yeleklileri dinlesin”; Almanya Başbakanı Angela Merkel’e, “Birçok Avrupalıya söylediklerimi ona da 

tekrarlayayım. Diğer Venezuela'yı da görmeye çalış. Diğer Venezuela'yı da dinlemeye çalış. Gerçek Venezuela’yı. 

Sadece bir sektörü dinlemeyin. Daha fazla dinleyin” mesajlarını verdi. 

http://www.hurriyet.com.tr/dunya/maduro-canli-yayinda-erdogana-mesaj-gonderdi-41104755  

 

 

Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü Sayın İbrahim Kalın'ın Cumhurbaşkanlığı Kabinesi Toplantısı Sonrası Yaptığı 

Açıklama 

4 Şubat 2019 

Tabii Yunanistan’la yoğun bir gündemimiz var; ikili, ticari, ekonomik ilişkilerimizin yanı sıra Ege’deki gelişmeler, 

enerji, TAP, Türk Akımı, Batı Trakya’daki Türk azınlığı, Türkiye’de yaşayan Rum azınlığı, bunların konuları, Ege, 

Akdeniz kıta sahanlığı, adalar ve bütün bu konularla ilgili yarın yoğun bir gündemimiz olacak. Sayın Çipras’ın 

buraya gelmeden önce bugün Anadolu Ajansına yaptığı açıklamalar memnuniyet verici, bu yaklaşımlarının pozitif 

ve iyi niyetli olduğunu göstermektedir. Yarınki görüşmelerin de biz bu çerçevede gerçekleşeceğine inanıyoruz. 

https://tr.sputniknews.com/analiz/201902041037465948-spiegel-erdogan-kurtler-yonelik-karsiliginda-esad-tanima-hazir/
https://tr.sputniknews.com/analiz/201902041037465948-spiegel-erdogan-kurtler-yonelik-karsiliginda-esad-tanima-hazir/
http://www.hurriyet.com.tr/dunya/maduro-canli-yayinda-erdogana-mesaj-gonderdi-41104755
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Yalnız bu vesileyle şunu da ifade etmek isterim: Bugün sunumunda Dışişleri Bakanımız da, Milli Savunma 

Bakanımız da Kabine Toplantısında altını çizdiler, Türkiye gerek Ege’de, gerek Akdeniz’de gerekse Karadeniz’de 

egemenlik haklarından doğal temel haklarını savunmak için bugüne kadar gösterdiği kararlı tutumu bundan sonra 

da göstermeye devam edecektir. Kim tarafından gelirse gelsin, özellikle Doğu Akdeniz’de bir oldubittiye 

Türkiye’nin göz yummayacağını herkesin bilmesi gerekir. 

Zira Akdeniz’in bir barış denizi haline gelmesi, kaynakların eşit ve adil bir şekilde bulunması, çıkartılması ve 

paylaşılmasıyla mümkün olabilir. Şu veya bu gerekçeyle özellikle Kıbrıs Rum tarafının belli ülkelerle yaptığı 

anlaşmalar çerçevesinde defakto durumlar yaratmaya çalışmasının beyhude bir çaba olduğunu bir kez daha ifade 

etmek isteriz, Türkiye bunları asla kabul etmeyecektir. 

Türkiye Cumhuriyeti uluslararası hukuk çerçevesinde Kuzey Kıbrıs Türkiye Cumhuriyeti’yle bir dizi anlaşma 

imzalamıştır ve Enerji Bakanlığımız da bildiğiniz gibi bugün Doğu Akdeniz’de, Kıbrıs’ın etrafında kendisine tahsis 

edilen bölgelerde de arama çalışmaları yapmaktadır. Yakında sondaj çalışmalarının başlayacağını da öngörüyoruz, 

bu çalışmalar devam edecektir. Türkiye’yi tabiri caizse Antalya Körfezine hapsetmeye çalışan yaklaşımların bizim 

açımızdan kabul edilebilir olmadığını bir kez daha ifade etmek istiyorum. 

Bir diğer konu, bildiğiniz gibi Cumhurbaşkanımız Ürdün Kralını da dün Vahdettin Köşkü’nde ağırladı. Ürdün bizim 

çok iyi ilişkilerimizin olduğu bir kardeş, dost, müttefik ülkedir. Ve özellikle hem ikili ticari ilişkilerimiz, serbest 

ticaret anlaşmasının yeniden tesis edilmesi, Filisin meselesi ve diğer bölgesel konular, Suriye başta olmak üzere 

etraflı bir şekilde burada ele alındı. Ürdün’le bu yakın temaslarımızı bundan sonra da devam ettireceğiz. 

Suriye bahsiyle ilgili bir cümle daha eklemek istiyorum: Demin özellikle Fırat’ın doğusuna yoğunlaştık; ama bu 

Münbiç yol haritasının uygulamasıyla ilgili çağrımızı buradan tekrar etmek istiyorum. Amerikalı yetkililerle bu 

konuyu uzun bir süredir müzakere ediyoruz. Şu ana kadar aslında bu anlaşmanın çoktan ya da yol haritasının çoktan 

hayata geçirilmiş olması gerekirdi. Oyalama taktiklerinin kimseye bir faydası olmayacaktır. 

İki müttefik olarak, iki NATO üyesi ülke olarak artık bu Münbiç yol haritasının ivedilikle daha fazla gecikme 

olmadan hayata geçirilmesi hem ikili ilişkilerimiz, hem bölgenin güvenliği, hem de Suriye’deki süreç açısından 

büyük önem arz ediyor. Sayın Dışişleri Bakanımızın yarın yapacağı ziyarette de tabii bu konu etraflı bir şekilde ele 

alınacak. Ama Sayın Cumhurbaşkanımızın iradesinin, Türkiye Cumhuriyeti’nin beklentisinin de bu yol haritasının 

bir an önce uygulanması olduğunun altını özellikle çizmek istiyorum. 

Soru: Müsaadenizle iç ve dış ayrı olmak üzere iki sorum olacak. Öncelikle güvenli bölge konusunda ABD’yle bir 

anlaşmaya varıldığı iddiası yabancı basında dillendiriliyor. Böyle bir iddia doğru mudur, anlaşma sağlandıysa hangi 

noktalarda böyle bir anlaşma sağlandı? İkinci sorum içi politikaya yönelik olacak: Cumhurbaşkanı Sayın Recep 

Tayyip Erdoğan dün katıldığı bir televizyon programında değindi, yeni askerlik sistemiyle ilgili 3-6-9 aylık bir 

sistemden bahsetti. Başka bir detay söz konusu mudur? 

Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü Kalın: Öncelikle bu basında çıkan güvenli bölgeyle ilgili bir anlaşmaya varıldı 

haberlerinin doğru olmadığını ifade etmek isterim, bu konuda müzakereler hala devam ediyor. Yine başta da 

söylediğim gibi, bir oldubittiyle burayı adeta PYD-YPG terör örgütünü koruyan bir tampon bölge haline getirme 

yaklaşımlarını kesin olarak reddettiğimizi bir kez daha ifade etmek istiyorum. Burası güvenli bölge olacaktır, şu 

veya bu terör örgütünü korumak için kurulacak bir tampon bölge olmayacaktır. Türkiye bunu asla müsaade etmez, 

bunu kabul etmemiz mümkün değil. 

Amerikalı mevkidaşlarımızla yaptığımız müzakerelerin aslında özünü de bu oluşturuyor şu anda. Sayın Trump’ın 

20 mil olarak açıkladığı güvenli bölge, Türkiye’yi, Türkiye sınırını ve o bölgede yaşayan Suriyelileri korumayı 

hedeflemektedir, başka bir düşünceyle, başka bir saikle birileri birtakım planlar yapıyorsa, Türkiye’nin buna onay 

vermeyeceğini bilmeleri gerekir. 

İşte bu bölgeye bir uluslararası güç konuşlandırılsın, Türkler olmasın vesaire gibi birtakım fikirlerin de ortaya 

atıldığını görüyoruz. Yani açıkçası Sayın Trump’ın koyduğu iradeden sonra ilgili birimlerin bu konuyu sürekli böyle 

bulandırması bizi de düşündürüyor. Hangi saiklerle, hangi amaçlarla bu açıklamaları yaptıklarını, bu tür planlar 

üzerinde çalıştıklarını anlamakta zorlanıyoruz. Bu o kadar zor bir konu değil, yani biz daha önce de bunu defalarca 

ifade ettik. 

Amerika Birleşik Devletleri Obama döneminde YPG ve PYD’ye bu askeri desteği verene kadar, Suriye’de eli silahlı 

şu kadar bölgeyi kontrol eden, elinin altında bu kadar silahlı askeri olan bir YPG-PYD diye bir örgüt yoktu. Yani üç 

yıl önce böyle bir örgüt yoktu, bu güce sahip bir örgüt yoktu, Amerikan koruma kalkanı ve desteği çekildikten sonra 

gene Suriye’de böyle bir örgüt olmayacaktır. Bundan ne Suriye kaybeder, ne Suriye halkı kaybeder, Suriye Kürtleri 

de özgürleşir, Suriye’nin Arap’ı da, Türkmen’i de, Süryani’si de, Arami’si de özgürleşir. Ve aynı biz Cerablus 

bölgesinde yaptığımız gibi, Azez bölgesi’nde, Afrin’de, İdlib’de yaptığımız gibi yerel halkla ve meşru muhalif 

unsurlarla bu bölgelere biz güvenlik ve istikrarı çok rahat bir şekilde getirebiliriz. Hiç kimsenin YPG-PYD gibi bir 

terör örgütüne ya da onun maşalarına ihtiyacı yok. 

Dolayısıyla burada böyle bir kaygı içindelerse, bizimle ‘DEAŞ’a karşı savaşan müttefiklerimizi ortada bırakamayız’ 
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gibi söylemlerin sıkça Amerikan basınında gündeme getirildiğini görüyoruz. Şunu bilmeleri gerekir ki;  bir terör 

örgütüyle bir başka terör örgütü def edilemez, bir terör örgütüne destek vererek bir başka terör örgütü bertaraf 

edilemez. Bu eninde sonunda bumerang olarak gelir, sizi de vurur. 

Ben muhataplarıma burada yaptığımız müzakerelerde açıkça sordum, ‘YPG ve PYD’yle ilgili sizin nihai hedefiniz, 

planınız nedir?’ Bu soruya cevap veremediler. Geçici olarak diyorlar ki, ‘interaction, yani etkileşimsel bir ilişkimiz 

var bizim. DEAŞ’la mücadele bağlamında bir ilişki kurduk, bu çerçevede ilişkiyi devam ettireceğiz ve bu çerçevede 

sonlandıracağız.’ Biz de diyoruz ki, ‘madem DEAŞ’la mücadele sona erdi, DEAŞ yüzde 97-98 oranında Suriye 

topraklarından temizlendi, o zaman hala bu ilişkiyi niye sürdürüyorsunuz?’ Bunun cevabını bize veremiyorlar. 

Dolayısıyla burada güvenli bölgenin amacı bellidir, kapsamı bellidir, bizim açımızdan son derece nettir ve biz de bu 

çerçevede gerek Amerikalılarla, gerek Ruslarla bu konuyu görüşmeye devam edeceğiz. 

Soru: ABD ve Rusya orta menzilli füze anlaşmasını askıya aldılar. Özellikle dünyada bu kararı nasıl değerlendirmek 

gerekir? Türkiye bu karara nasıl bakıyor? Dünya yeni bir silahlanmaya doğru mu gidiyor?  

Bu Amerika ve Rusya’nın karşılıklı olarak orta menzilli nükleer kuvvetler anlaşması, INF diye bilinen anlaşmadan 

çekilmesi meselesi bizim için endişe verici bir gelişme. Çünkü hatırlarsanız, kamuoyumuzun da bilmesi açısından 

belki bir cümleyle özetlemekte fayda var; 1987 yılında dönemin Amerikan Başkanı Ronald Reagan’la dönemin 

Sovyetler Birliği Başkanı Gorbaçov arasında bu anlaşma imzalanmış ve 500 ila 5505 mil menzilli füzelerin 

yasaklanmasını bir karara bağlamış idi. Ve bu anlaşmanın da bir neticesi olarak çok kısa bir sürede, 4 ay gibi bir 

sürede 2500’e yakın orta menzilli füze imha edilmiş, ortadan kaldırılmış idi. 

Bu tabii geçtiğimiz 30 küsur yıllık süre içerisinde hem Avrupa’da, hem Rusya’da, hem de bizim bölgemizde aslında 

bir güven ve istikrarı sağladı. Şimdi tabii karşılıklı suçlamalarla, yani Amerikalılar Ruslara ‘siz ihlal ediyorsunuz’ 

diyor, Ruslar Amerikalılara, ‘hayır, siz ihlal ettiniz’ diyor. Bu INF Anlaşmasından iki tarafın da çekilmesi endişe 

verici bir durum. Silahsızlanmanın konuşulduğu, dünyanın bütün nükleer, kimyasal ve kitlesel silahlardan 

arındırılması gereken bir dönemde, tabi böyle yeni bir silah yarışına giriliyor, yeni bir nükleer silahlanmaya doğru 

gidiliyor şeklindeki bir havanın oluşması, böyle bir ihtimalin ortaya çıkması elbette hepimiz için endişe vericidir. 

Yani bizim beklentimiz ve çağırımız bütün taraflara, bunu diplomatik yollardan tekrar oturup konuşup eğer 

anlaşmanın revize edilmesi ya da güncellenmesi gerekiyorsa bu yönde bir adım atmaları ve bu orta menzilli, uzun 

menzilli, bize göre bütün bu kitle imha silahlarını ortadan kaldıracak bir plan, bir güzergah, bir yaklaşımı 

benimseyerek bundan sonra hareket etmeleri olacaktır. 

Soru: Dün Sayın Cumhurbaşkanımız Suriye rejimiyle bazı düşük düzeyli bağlantılar olduğunu söyledi. Bir de, 

Rusya bu konuda Türkiye’yle rejim arasında ilişkinin kurulması konusunda baskı yaptığını duyuyoruz. Acaba 

Türkiye’nin ilerdeki dönemde bu düzeyi yükseltme niyeti var mı, yoksa belli bir prensipsel bir tavrı mı var? 

Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü Kalın: Öncelikle şunu söyleyeyim: Yani ne Rusya’nın, ne bir başka ülkenin Türkiye’ye 

herhangi bir konuda baskı yapması söz konusu olamaz, birtakım tekliflerde bulunabilirler, tavsiyelerde 

bulunabilirler; ama baskı diye bir şey söz konusu olmaz. 

Suriye rejimi konusunda bizim tavrımız baştan beri hep net oldu biliyorsunuz. Biz Suriye’nin toprak bütünlüğü 

çerçevesinde güven ve istikrarını sağlayacak adımların atılması için Cenevre sürecinde de, Astana sürecinde de 

bulunduk, bulunmaya da devam ediyoruz. Bizim birinci önceliğimiz, bütün Suriye halkını, yani Arap’ıyla Kürt’üyle, 

Sünni’siyle Alevi’siyle, Hıristiyan’ıyla Müslümanıyla hepsini kucaklayacak, onları daha müreffeh ve barışçıl bir 

geleceğe taşıyacak siyasi bir yapının kurulması. Bize göre Esed rejimi meşruiyetini yitirmiş ve bu geleceği 

vadetmekten uzak olan bir rejimdir. Bu kadar insanın kanına girmiş, bu kadar kan dökmüş bir rejimin böyle bir rol 

üstlenmesi mümkün değildir. 

Temas noktasına gelince, daha önce de Sayın Cumhurbaşkanımız aslında ifade etmiş, ben de hatta buradan bir ya da 

iki basın toplantısında bir soru üzerine söylemiştim. İstihbarat birimlerimiz Türkiye’nin güvenliği çerçevesinde ve 

Suriye sahasındaki yürüttükleri operasyonların emniyeti ve selameti açısından zaman zaman farklı merkezlerle, buna 

Şam da dahil, Haseki Kamışlı’daki rejim unsurları da dahil olmak üzere birtakım temaslarda bulunabilirler, bunda 

şaşılacak bir durum yok. Ama bu direkt rejimin meşruiyetini tanıma anlamına gelmez, daha operasyonel bir ilişkidir. 

Biz tabii Suriye’nin dediğim gibi bütününü kucaklayacak, toprak bütünlüğü ve siyasi birliği çerçevesinde Suriye’yi 

daha iyi bir geleceğe taşıyacak siyasi çalışmalarımızı devam ettireceğiz. Türkiye, Cumhurbaşkanımızın da her 

seferinde ifade ettiği gib,i sahada da, masada da olmaya devam edecek.” 

https://www.tccb.gov.tr/cumhurbaskanligi-sozculugunden/1695/101816/cumhurbaskanligi-sozcusu-sayin-ibrahim-

kalin-in-cumhurbaskanligi-kabinesi-toplantisi-sonrasi-yaptigi-aciklama  

 

 

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay KKTC'de 

4 Şubat 2019 

KKTC'nin kurucu Cumhurbaşkanı Rauf Raif Denktaş'ın eşi Aydın Denktaş'ın cenaze törenine katılmak üzere Ada'ya 

https://www.tccb.gov.tr/cumhurbaskanligi-sozculugunden/1695/101816/cumhurbaskanligi-sozcusu-sayin-ibrahim-kalin-in-cumhurbaskanligi-kabinesi-toplantisi-sonrasi-yaptigi-aciklama
https://www.tccb.gov.tr/cumhurbaskanligi-sozculugunden/1695/101816/cumhurbaskanligi-sozcusu-sayin-ibrahim-kalin-in-cumhurbaskanligi-kabinesi-toplantisi-sonrasi-yaptigi-aciklama
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gelen Oktay, Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı (TİKA) tarafından restorasyon çalışmaları devam eden Türkeş'in 

doğduğu evi yerinde inceledi. 

http://www.hurriyet.com.tr/dunya/cumhurbaskani-yardimcisi-fuat-oktay-kktcde-41105165 

 

 

 

 
‘Erdoğan-Çipras görüşmesi, Yunanistan’ın Kıbrıs’taki pozisyonuna ilişkin bilgi verecek’ 

4 Şubat 2019 

Yunanistan Başbakanı Aleksis Çipras’ın 5-6 Şubat tarihlerinde Türkiye'ye gerçekleştireceği ziyareti, 21. Yüzyıl 

Türkiye Enstitüsü Balkanlar ve Kıbrıs Araştırmaları Merkezi Başkanı Gözde Kılıç Yaşın, Sputnik’e değerlendirdi. 

Yaşın'a göre, Çipras, Türkiye'ye ‘siyasi hayatının en zorlayıcı günlerini atlatmanın rahatlığıyla' geliyor: 

"Çipras, Makedonya isim anlaşmasını meclise getirme ve parlamento oylamasında da sonuca ulaşmada büyük 

kararlılık göstermişti. Anlaşmanın meclise gelmesinden önce bozulan koalisyon nedeniyle yeniden güven 

oylamasına giderken, güvenoyu alamasa bile görevine devam edeceğini, Avrupa'da böyle 12 hükümet olduğunu, söz 

verdiği kritik girişimleri gerçekleştirene kadar da seçime gitmeyeceğini söylemişti. Bunların bir kısmının Türkiye'yi 

de ilgilendiren hususlar olma ihtimalini dikkate almalıyız. Yunanistan Anayasası'nda din ve devlet işlerini tam ve 

kesin biçimde birbirinden ayıran önemli değişikliklere giriştiğini, değişimi Yunan Kilisesi'nin onayladığını ve 

desteklediğini biliyoruz. Yunanistan Anayasası'nın 3. maddesi, Fener Rum Patrikhanesi'ne bağlılığa işaret eder ve 

değişiklik bu maddeyi de kapsıyor. Fener Rum Patriği Bartholomeos kendisinin görüşü alınmadan, haber bile 

verilmeden hazırlanan taslağa sert tepki vermişti. Ziyaretin ikinci gününde Çipras Rum Patriği ile görüşecek, 

gelişinin bir nedeninin Fener Rum Patrikhanesi'nin Yunanistan'daki mal varlığı ve Yunan kilisesi üzerindeki 

hükümranlığı konusunda güvence vermek olduğunu düşünebiliriz. Patrikhanenin Yunan kamuoyunu anayasa 

değişikliği hakkında etkileyebileceğini düşünmüyorum, Yunan Kilisesi daha etkili. Ama hem duyulan saygı, tarihi 

köklere verilen önem hem de Fener'in hamiliğini üstlenen ABD'nin hoş tutulması açısından bu ziyaret önemli. 

Çipras'ın ateist olduğunu defaatle açıkladığına göre ziyaret de siyasi bir ziyaret olacaktır" değerlendirmesinde 

bulundu. 

‘PATRİKHANE MESELESİ TÜRKİYE'NİN DIŞ POLİTİKASINI DA ETKİLİYOR, GÖRÜŞMEDE GÜNDEME 

GELEBİLİR' 

Yaşın "Patrikhane meselesi, Makedonya Ortodoks Kilisesi'nin durumunu da kapsıyor. Zira Makedonya Ortodoks 

Kilisesi, Sırp Ortodoks Kilisesi'ne bağlıydı ama sonra bağımsızlığını ilan etti ama kendi bağlı bulunduğu kilise bu 

bağımsızlığı tanımadığı için statüsü 60 yıldır —doğru tabir bu olmasa da- belirsiz/boşta kaldı. Şimdilerdeyse, 

Ukrayna Kilisesi'ni kendine bağlamakla Rus Patrikhanesi ve ona bağlı tüm diğer kiliselerle köprüleri atan Fener 

Rum Patriği'nin Makedonya Kilisesi'ni de kendine bağlayarak Makedonya'nın yeni kimlik serüvenine ‘katkı' 

sağlaması bekleniyor. Nitekim Patrik Bartholomeos, Sırp kilisesinden önce zaten Fener'e bağlı olduğu yönünde bir 

açıklama yaparak konuya bakışını göstermişti. Ama Lozan Antlaşması hükümleri uyarınca Türkiye, Patrikhane'nin 

Türkiye'de yaşayan Rumların dini inançlarını yerine getirmesini sağlayacak bir kurum olarak ülkesinde kalmasına 

izin vermiş, herhangi bir kiliseden farklı olmadığı vurgulanmış ve siyasi tüm yetkilerinden arındırılması hususunda 

da güvence alınmıştır. Başka ülkelerdeki kiliseleri tanımanın bu çerçevenin dışına çıktığı, Türkiye'nin dış 

politikasındaki önceliklerini etkilediği açık. Ukrayna, kilisesini bağımsız olacak sanırken Türkiye'den sürece sessiz 

kalmasını rica ettiğini Ukrayna Cumhurbaşkanı'nın açıklamasından anlıyoruz. —Gerçi şimdi o da kilise mensupları 

http://www.hurriyet.com.tr/dunya/cumhurbaskani-yardimcisi-fuat-oktay-kktcde-41105165
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da bağımsız olmadıklarını Fener'e bağlandıklarını anladılar.- Çipras'ın Erdoğan'la yapacağı görüşmede bu hususun 

da yer alma ihtimalini dikkate alabiliriz. Pekâlâ, Yunanistan açısından da Makedonya'daki bu kilise konusunda bazı 

hassasiyetler de olabilir. Örneğin Yunanistan'ın varlığı reddedilen Makedon azınlığı, kimliklerini ifade hakkı gibi 

kendi kiliselerinde ibadet hakkından da mahrumlar ve Makedonya'daki kilisenin Fener'e bağlanması söz konusu 

olacaksa Çipras, Fener Rum Patriği'nden Makedon kimliğinin tanımı konusunda Yunan devletinin çıkarları, Prespa 

Anlaşması'ndan beklentileri ile örtüşen bir takım koşulların getirilmesi rica edilebilir" diye konuştu. 

‘ÇİPRAS-ERDOĞAN GÖRÜŞMESİ, YUNANİSTAN'IN KIBRIS KONUSUNDAKİ POZİSYONUNA İLİŞKİN 

BİLGİ VERECEK' 

"Patrikhane ile ilgili bu iki husus dışında görüşmede Kıbrıs, Ege'deki gerilim, Doğu Akdeniz krizi de gündeme 

gelebilir" diyen Yaşın şöyle konuştu: 

"Türk Akımı'na bağlanma istekliliğini bildiğimiz Çipras'ın bu konuya değineceğini de düşünüyorum. Kıbrıs 

konusunda son müzakere sürecinde Anastasiadis'in iki devletli çözümü gündeme getirdiğini, Kıbrıs Türklerinin ve 

KKTC meclisindeki ezici çoğunluğun tercihi de bu yönde olmasına rağmen bu kez KKTC Cumhurbaşkanı Mustafa 

Akıncı'nın, federasyonu gündemde tutmaya çalıştığı, bu tutumunun da KKTC kamuoyunda onun ABD ile bağı 

olduğu varsayımıyla açıklanmaya çalışıldığını görüyoruz. Türkiye'nin tutumu da Sayın Çavuşoğlu'nun açıklamaları 

çerçevesinde iki devletli formül ya da konfederasyon seçeneğinin denenmesi yönündeydi. Bu görüşme Yunanistan'ın 

pozisyonu hakkında fikir verecektir. Konunun Doğu Akdeniz kriziyle zorunlu bağlantılandırıldığı dönemin artık 

geçtiğini düşünüyorum. Rum tarafı da makul bir anlaşmayla iki devletli formül noktasına yaklaştıysa doğalgaz 

konusu Kıbrıs konusunun dışında şekillenebilir. Kaldı ki bugün de zaten aslında olan bu. Kıbrıs sorunu çözümünün 

aciliyet gerekçesiyle zorlanacağı zemin, Doğu Akdeniz'deki oldu bittilerle aşılmış oldu. Burada Türkiye, Lübnan ve 

Suriye'nin dahil olmadığı —Doğu Akdeniz doğalgazının Avrupa'ya ulaştırılması konusunda- bir forum oluşturuldu 

ama sonraki katılımlara da kapı açık bırakıldı. Görüşmede gündeme gelebileceğini düşünebiliriz ama Türkiye'nin bu 

konudaki tüm kıyıdaş ülkelerin uzlaşısı sağlanarak deniz yetki alanları paylaşımı yapılabileceği, kendi kıta sahanlığı 

üzerindeki hak ve yetkilerini çiğnetmeme tutumundan geri adım atma ihtimali olmadığını belirtelim. Bahsekonu, 

EastMed hattının da Türkiye'nin kıta sahanlığı üzerinden geçirilmek istendiği, Türkiye'nin tüm bu oldu bittilere kendi 

kıta sahanlığı ve KKTC'nin Türkiye Petrolleri Anonim Ortaklığı'na (TPAO) tanıdığı arama ve sondaj izinleri 

çerçevesinde KKTC'ye ait bölgelerde sondaja başladığı, Şubat Ayı itibariyle Türkiye karasularını aşarak daha geniş 

alanda sondaja başlayacağı biliniyor. Görüşmede tarafların kendi pozisyonunu koruyacağını ama iletişim kanalının 

açık tutulması bakımından da görüşmenin önemli olduğunu söyleyebiliriz. Ege adalarının iskan ve işgali konusunda 

da taraflar geri adım atmayacaktır, konunun kendileri açısından önemi vurgulanacaktır." 

‘LİDERLER, SEÇİM ÖNCESİ GERÇEKLEŞECEK GÖRÜŞMEDE KARŞI TARAFI ZOR DURUMA 

DÜŞÜRMEMEYE DİKKAT EDECEKTİR' 

"FETÖ'cü askerler konusunun artık daha fazla gündem maddesi olacağını düşünmüyorum. Yunanistan bu konuda 

sonuna kadar diretti… Türkiye aleyhine çalışan teröristler için hala daha Yunanistan sığınmak için ilk akla gelen 

yer. Trump'ın Doğu Akdeniz'de ABD çıkarları için Yunanistan'ın çok önemli görevler üstlendiği söyleminin tam ne 

anlama geldiği, Yunan hava savunma sistemlerinin hangi düşmana karşı ABD tarafından güçlendirildiği de herhalde 

bu görüşmenin konusu olmayacaktır. Seçim zamanlarında taraflar karşı tarafı güç duruma düşürmeyecek tutum 

sergilemeye dikkat ederler. Türkiye'deki yerel seçimler devletler arası görüşmelerin konusu/gerekçesi olur mu 

bilmiyorum ama Çipras'ın da Mayıs ayında erken seçime gitme ihtimali var, gerginlik daha radikal milliyetçi 

partilerin şu an —Makedonya isim anlaşması nedeniyle- artmakta olan kamuoyu desteğini biraz daha körükleyebilir. 

İki liderin samimiyeti ölçüsünde bu konuda destek imasında bulunulabileceğini düşünebiliriz. Bu, Türkiye'yi hedef 

alan söylemler anlamına gelir. Çünkü Yunanistan'da Türkiye'ye kafa tutan güçlü görünür ve bu oy getirir" diye 

ekledi. 

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902041037469615-erdogan-cipras-gorusmesi-yunanistankibris-

poziyonuna-iliskin-bilgi-verecek/  

 

 

Tsipras'ın Türkiye ziyareti Atina için neden önemli? 

4 Şubat 2019 

Yunanistan Başbakanı yarın Türkiye'ye gidiyor. Atina'da Türk-Yunan ilişkileri ve Kıbrıs konusunda Tsipras'ın artık 

"daha esnek olabileceği" yorumu yapılıyor. Tsipras'ın çantasındaki konuları Stelyo Berberakis yazdı. 

Yunan Başbakanın Yunanistan'ın Makedonya Cumhuriyeti ile arasındaki 27 yıllık isim ihtilafını gideren  -ve kendi 

ifadesiyle-  "tarihi Prespes Anlaşması"ndan sonra, şimdi de yarım asırlık Kıbrıs sorununun çözümü için bir hamle 

yapma cesaretini gösterip göstermeyeceği tartışılıyor. 

Yunan basınında çıkan bu yöndeki yorumlarda, Tsipras hükümetinin küçük ortağı konumundaki "Bağımsız 

Helenler- ANEL" partisi lideri ve Türkiye'ye karşı sert söylemleriyle tanınan milliyetçi Savunma Bakanı Panos 

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902041037469615-erdogan-cipras-gorusmesi-yunanistankibris-poziyonuna-iliskin-bilgi-verecek/
https://tr.sputniknews.com/columnists/201902041037469615-erdogan-cipras-gorusmesi-yunanistankibris-poziyonuna-iliskin-bilgi-verecek/
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Kammenos'un istifa etmesinden sonra Tsipras'ın gerek Türk-Yunan ilişkileri gerekse Kıbrıs sorunu konularında 

"daha esnek olabileceğine" ve dış politka konularındaki manevra alanını genişletebileceğine değiniliyor. 

Tsipras, 1972'de kapatılan Ruhban Okulunu ziyaret edecek olan ilk Yunan Başbakanı olacağı için Yunan 

hükümetinin yıllardan bu yana Ruhban Okulunun yeniden açılması ile beklentilerini yeniden gündeme getirmiş 

olacak.  

Yunanistan'ın Dışişleri Bakan vekili Yorgos Katrougalos, Tsipras'ın Türkiye ziyaret öncesinde Yunan basınına 

yaptığı açıklamalarında bu ziyaretin iki ülke arasında süregelen gerginliği yatıştırmayı ve diyalog yollarının açık 

tutulmasını amaçladığını söylemekle yetindi. 

https://www.dw.com/tr/tsipras%C4%B1n-t%C3%BCrkiye-ziyareti-atina-i%C3%A7in-neden-%C3%B6nemli/a-

47343519 

 

 

 
Erdoğan ve Tsipras'tan ortak basın toplantısı 

5 Şubat 2019 

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın ağırladığı Başbakan Tsipras, Yunanistan'a sığınan sekiz Türk askeriyle ilgili olarak 

"Yunanistan bir hukuk devleti olarak yargının aldığı kararlara saygı göstermek durumundadır" dedi. 

İki lider basına kapalı bir görüşme gerçekleştirdi. Görüşmede Ege denizinin güvenliği, Kıbrıs, ticari konular, enerji 

alanında işbirliği, dini azınlıklar, mülteciler ve terörle mücadele konuları mercek altına alındı. Erdoğan ve Tsipras, 

yaptıkları görüşmenin ardından ortak bir basın toplantısı düzenledi. 

"Düzensiz göçle mücadelenin" ikili ilişkilerin önemli bir boyutunu oluşturduğunu kaydeden Erdoğan, "Türkiye 

olarak imkanlarımızın üstünde bir yükü taşıyoruz. Suriye ve Irak olmak üzere yaklaşık 4 milyon mülteci 

ülkemizdedir. Şu ana kadar yaptığımız harcamalar 35 milyar doları aşmış vaziyette" diye konuştu. 

Türkiye ile AB arasında varılan mülteci geri kabul anlaşmasına değinen Erdoğan, "18 Mart mutabakatı da yeni göç 

akınları bakımından caydırıcı bir rol oynadı. Türkiye, geri kabul de dahil olmak üzere tüm yükümlülüklerini yerine 

getirdi. Ancak yeni kabul mekanizmasının AB tarafında sağlıklı bir şekilde uygulanamadığını da görüyoruz. AB, 

başta vize serbestisi olmak üzere 18 Mart mutabakatından doğan sorumluluklarını hayata geçirmemiştir. Biz nasıl 

sözlerimizi tutuyorsak, AB tarafının da ahdine vefa göstermesini bekliyoruz" diye konuştu. 

Mülteci krizinin patlak verdiği "2015 ve 2016 yıllarında Türkiye ile Yunanistan'ın çok iyi bir işbirliği" sergilediğini 

kaydeden Tsipras ise, "Son derece önemli bir krizin üstesinden gelme konusunda çok önemli bir işbirliği 

gerçekleştirdik" diye konuştu. 

Yunanistan'a sığınan askerler 

15 Temmuz darbe girişiminin ardından Yunanistan'a sığınan sekiz askere değinen Erdoğan, "Yunanistan'dan 

beklentimiz FETÖ, PKK, DHKP-C terör örgütü mensuplarının sığındığı güvenli bir ülke haline gelmemesidir" diye 

konuştu. Erdoğan, "Fetöcü darbecilerin ülkemize iadesine yönelik beklentilerimizi Yunanlı dostlarımızın bir kez 

daha dikkatine getirmiş olduk. Bu konuda komşumuz Yunanistan'dan daha fazla işbirliği bekliyoruz" dedi. Erdoğan, 

terörle mücadelenin "komşuluk ve müttefiklik" çerçevesinde ele alınması gerektiğini söyledi. 

https://www.dw.com/tr/tsipras%C4%B1n-t%C3%BCrkiye-ziyareti-atina-i%C3%A7in-neden-%C3%B6nemli/a-47343519
https://www.dw.com/tr/tsipras%C4%B1n-t%C3%BCrkiye-ziyareti-atina-i%C3%A7in-neden-%C3%B6nemli/a-47343519
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Tsipras ise, "Bu askerler ile ilgili Yunanistan yargısı net kararlar aldı. Yunanistan bir hukuk devleti olarak yargının 

aldığı kararlara saygı göstermek durumundadır" diye konuştu. Tsipras, "Yunanistan'da darbecileri kabul etmekten 

hoşnut değiliz" dedi. 

Başbakan Tsipras, Türkiye ile Yunanistan arasında "önemli ve samimi bir diyaloğun" mevcut olduğunu vurguladı. 

Son yıllarda Türk-Yunan ilişkilerinde "pozitif bir gündem oluşturmayı başardıklarını" kaydeden Tsipras, Yunanistan 

hava sahasının ihlallerinde tespit edilen artışlar ve Yunanistan'a sığınan Türk askerleri çerçevesinde bu pozitif seyrin 

sekteye uğradığını söyledi. Tsipras, Türk-Yunan ilişkilerindeki sorunlara "barışçıl çözümler bulmak için çaba 

harcamayı sürdürdüklerini" kaydetti. Tsipras, "Sayın Cumhurbaşkanı ile işbirliğimizi güçlendirmek konusunda 

mutabık kaldık" dedi. Tsipras, "Ege Denizi'nde gerginliğin azaltılması konusunda diyaloğun" önemini vurguladı. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan ise, Kıbrıs'la ilgili olarak, "Ortak bir vizyon, yol haritası belirlenmelidir. Neyin nasıl 

müzareke edileceği net olmalıdır" dedi. Tsipras ise aynı konuya ilişkin, "Kıbrıs müzakerelerinde çözüme çok 

yaklaştık. Ancak malesef ülkenizdeki talihsiz darbe girişimi ortaya çıktı. Bu gelişmeler bizim pozitif yönde 

ilerlememize engel teşkil etti" diye konuştu. 

Başbakan Tsipras, Çarşamba günü İstanbul'a giderek Fener Rum Patriki Bartholomeos ile birlikte Heybeli 

Adasındaki Ruhban okulunu ziyaret edecek. Tsipras, 1972'de kapatılan Ruhban Okulunu ziyaret edecek olan ilk 

Yunan Başbakanı sıfatını kazanacak. 

https://www.dw.com/tr/erdo%C4%9Fan-ve-tsiprastan-ortak-bas%C4%B1n-toplant%C4%B1s%C4%B1/a-

47376015  

 

 

Ruhban Okulunu Açmayan Kim?/ Analiz-Bojidar Cipof 

5 Şubat 2019 

… 

Heybeliada Ruhban Okulu ile ilgili tüm kampanya ve diğer aktivitelerde tek bir ortak nokta yer alır! “1971’de okulu 

Türkiye kapattı!” bu elbette ki külliyen yalandır! 

Patrikhane Heybeliada Ruhban Okulu’nun YÖK’e bağlanmasını hiçbir zaman kabul etmedi ve o esnada açık olan 

okulda eğitimi kendi tasarrufları ile durdurdular. 

Yukarıda belirtildiği gibi; Heybeliada Ruhban Okulu’nun açılması için halen bir mani yoktur. 

YÖK’e bağlanmayı istemediler. 

Müfredat üzerinde sadece kendileri söz sahibi olmak istediler ve öğrenci ile öğretmenlere Türkiye tarafından 

karışılmamasını istediler. 

Türkiye’de çok sayıda yabancı okul bulunmaktadır. Bunlarda eğitim verecek öğretmenlerin ikamet ve çalışma 

müsaadeleri bakanlıkça verilir ve öğrenci kayıtları da belli bir disiplin altındadır. 

Bu durum Patrikhane tarafından içişlerine müdahale olarak telakki edilerek hiçbir şekilde kabul edilmedi. Yıllarca 

Heybeliada Ruhban Okulu’nun Devletin karışmayacağı/ karışamayacağı bir şekilde yeniden eğitime açılması için 

çalıştılar. Bu süre içinde defalarca Türkiye okulun açılabilmesi için yol gösterdi ve hiçbir surette Patrikhane 

tarafından kabul edilmedi. 

Patrikhane’nin ortaya attığı tez de hep “Okulumuzu Türkiye kapattı” ve “Papaz yetiştiremiyoruz” şeklinde oldu. 

Oysaki bugün Rum Cemaati’nde papaz olmaya hevesli genç yoktur! 

Öğrenci yoktur… “Getirtiriz” denmektedir! 

Öğretmenler için de “Getirtiriz” denmektedir! 

… 

http://soyledik.com/tr/makale/7792/ruhban-okulunu-acmayan-kim--bojidar-cipof.html 

 

https://www.dw.com/tr/erdo%C4%9Fan-ve-tsiprastan-ortak-bas%C4%B1n-toplant%C4%B1s%C4%B1/a-47376015
https://www.dw.com/tr/erdo%C4%9Fan-ve-tsiprastan-ortak-bas%C4%B1n-toplant%C4%B1s%C4%B1/a-47376015
http://soyledik.com/tr/makale/7792/ruhban-okulunu-acmayan-kim--bojidar-cipof.html
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Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu’nun Afganistan Cumhurbaşkanı Birinci Yardımcısı Raşid Dostum’la görüşmesi 

5 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız 5 Şubat 2019 tarihinde Afganistan Cumhurbaşkanı Birinci Yardımcısı Raşid Dostum’la bir 

görüşme gerçekleştirdi. Görüşmede, Afganistan’ın barış ve uzlaşı süreci ele alındı. 

Sayın Bakanımız tüm Afgan kardeşlerimize desteğimizin devam edeceğini vurguladı. 

Aynı gün Sayın Bakanımız, Ürdün’ün Ankara Büyükelçisi İsmail Rifaie’yi kabul etti. Kabulde ikili ilişkilerimiz 

görüşüldü. 

Sayın Bakanımız Vatikan’a atanan yeni Büyükelçimiz Lütfullah Göktaş’ı da kabul etti ve kendisine görevinde 

başarılar diledi. 

Ayrıca Sayın Bakanımız, Kazakistan Dışişleri Bakanı Birinci Yardımcısı Muhtar Tileuberdi’yle de bir görüşme 

gerçekleştirdi. Görüşmede, ortak gündemimizdeki konular değerlendirildi. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-afganistan-cumhurbaskani-birinci-yrd-ile-gorusmesi.tr.mfa  

 

 

Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu’nun DEAŞ’la Mücadele Uluslararası Koalisyonu Dışişleri Bakanları Toplantısına 

katılmak üzere ABD’yi ziyareti 

 5-6 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız 5-6 Şubat 2019 tarihlerinde DEAŞ’la Mücadele Uluslararası Koalisyonu Dışişleri Bakanları 

Toplantısına katılmak üzere Vaşington’u ziyaret etti. 

Sayın Bakanımız 6 Şubat 2019 tarihinde Brezilya Dışişleri Bakanı Ernesto Araujo’yla bir görüşme gerçekleştirdi. 

Görüşmede ikili ilişkiler ve uluslararası gelişmeler ele alındı. 

Sayın Bakanımız Brezilya’nın Büyükelçiliğini Kudüs’e taşıma ihtimali hakkındaki Türkiye’nin kaygılarını iletti. 

Aynı gün Sayın Bakanımız, DEAŞ’la Mücadele Uluslararası Koalisyonu Dışişleri Bakanları (DMUK) 

Toplantısında, DEAŞ sonrası dönemde Irak ve Suriye’de ortaya çıkabilecek güç boşluklarının önlenmesi gerektiğini 

vurguladı ve Türkiye’nin, bu ülkelerin istikrara kavuşması için ne gerekiyorsa yapmaya hazır olduğunu ifade etti. 

 Sayın Bakanımız ayrıca ABD'li Senatörlerle de görüşmeler gerçekleştirdi ve yeni Kongreyle olumlu ve yapıcı bir 

gündem üzerinden çalışmak istediğimizi vurguladı. 

Son olarak Sayın Bakanımız Türk ve Azerbaycanlı öğrencilerle de bir araya geldi. 

http://www.mfa.gov.tr/disisleri-bakani-mevlut-cavusoglu-nun-dmuk-toplantisina-katilimi.tr.mfa  

 

 

Almanya'dan DHKP-C'li teröristte hapis cezası 

6 Şubat 2019 

Hamburg Yüksek Eyalet  Mahkemesi'nde görülen davada, 2016 Aralık'tan bu yana tutuklu bulunan Aşoğlu,  yabancı 

terör örgütü üyesi olmak ve örgüt için mali kaynak bulmak için talimatlar  vermek ve bağış paralarını teslim almaktan 

suçlu bulundu. 

Savcılığın 7,5 yıl hapis istediği Aşoğlu için mahkeme 6 yıl 9 ay hapis  cezası verdi. Türkiye'de İçişleri Bakanlığının 

arananlar listesinde kırmızı  kategoride yer alan Aşoğlu'nun Hollanda vatandaşlığı da bulunuyor. 

http://www.milliyet.com.tr/almanya-dan-dhkp-c-li-teroristte-dunya-2823575/  

Türkiye-ABD Ortak Açıklama 

6 Şubat 2019 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-afganistan-cumhurbaskani-birinci-yrd-ile-gorusmesi.tr.mfa
http://www.mfa.gov.tr/disisleri-bakani-mevlut-cavusoglu-nun-dmuk-toplantisina-katilimi.tr.mfa
http://www.milliyet.com.tr/almanya-dan-dhkp-c-li-teroristte-dunya-2823575/
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Dışişleri Bakan Yardımcısı Büyükelçi Sayın Sedat Önal ve ABD Dışişleri Bakanlığı Siyasi İşler Müsteşarı David 

Hale, ikili ve bölgesel konularda çalışma grupları toplantılarını gerçekleştirmek üzere 5 Şubat tarihinde Vaşington'da 

biraraya gelmişlerdir. Bakan Yardımcısı Önal ve Müsteşar Hale, Türkiye- ABD ilişkilerinin stratejik önemini bir 

kez daha teyid etmiş ve iki müttefik olarak ortak kaygıların ele alınmasını taahhüt etmişlerdir. Açılış oturumunun 

ardından, üst düzey Türk ve ABD’li yetkililer, çalışma grupları formatında toplanarak Suriye, terorizmle mücadele, 

savunma ile adli ve hukuki hususlarını içeren ikili işbirliği konularını ele almışlardır. Taraflar, tüm bu alanlarda daha 

fazla ilerleme sağlamak için ortak çalışmalara devam edilmesi yönündeki kararlılıklarını teyit ettiler. 

http://www.mfa.gov.tr/no_28_-turkiye-ve-abd-tarafindan-yapilan-ortak-aciklama.tr.mfa  

 

 

Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Hami Aksoy’un Fransa Cumhurbaşkanı Macron’un Fransa’da 1915 Olaylarına 

İlişkin Anma Günü İlan Edeceğine Dair İfadeleri Hakkındaki Bir Soruya Cevabı 

6 Şubat 2019 

1915 olaylarının hukuki, tarihi ve akademik boyutlarıyla meşru bir tartışma konusu olduğu Fransa Cumhurbaşkanı 

başta olmak üzere Fransız yetkililere defaatle her düzeyde anlatılmıştır. 

Buna rağmen, Fransa Cumhurbaşkanı Macron’un, Fransız Anayasa Mahkemesi ve Avrupa İnsan Hakları 

Mahkemesinin kararlarını ve tarihi olguları dikkate almayarak, Ermeni seçmenlerinden oy alabilmek ümidiyle 

verdiği vaadi yerine getirmeye çalıştığı anlaşılıyor. 

Osmanlı tarihinden bihaber bir siyasetçinin, Fransız ve Avrupa hukukuna itibar etmemesi ve Türkler için son derece 

hassas olan tarihi bir meselede kişisel siyasi çıkar uğruna tek taraflı tutum alması esef vericidir. 

500 binden fazla Müslümanın Ermeni isyancılar tarafından katledildiği Osmanlı İmparatorluğu’nun yıkılış 

döneminin tüm yönleriyle anlaşılması için nesnel bir yaklaşıma ihtiyaç vardır. Tarihin bu acılı döneminin 

aydınlatılmasına büyük önem veren Türkiye’nin Ortak Tarih Komisyonu kurulması önerisi halen geçerlidir. 

Bizim, Kurtuluş Savaşı döneminde Ermenileri de kullanarak Anadolu’da yaptığı mezalimler, Cezayir’de yaptığı 

katliamlar ve Ruanda soykırımındaki sorumluluğu ile tanıdığımız Fransa’nın kibirli ve temel tarih bilgilerinden 

yoksun politikacılarından alınacak hiçbir dersimiz bulunmamaktadır. 

http://www.mfa.gov.tr/sc_-05_-fr-cumhurbaskani-nin-1915-olaylarina-iliskin-ifadeleri-hk-sc.tr.mfa  

 

 

Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü Büyükelçi İbrahim Kalın’ın Fransa Cumhurbaşkanı Macron’un Sözde Ermeni 

Soykırımı Anma Günü ilanı hakkında açıklaması 

6 Şubat 2019 

Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel Macron’un 24 Nisan’ı sözde Ermeni Soykırımını Anma Günü olarak ilan eden 

açıklamasını şiddetle kınıyoruz. 

Sözde Ermeni soykırımı iddiaları hiç bir hukuki temeli olmayan, tarihi gerçeklere aykırı, siyasi bir yalandır. Türkiye 

açısından hiçbir hükmü yoktur. 

Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın 2005 yılında tarihi gerçeklerin aydınlatılması için yaptığı Ortak Tarih 

Komisyonu kurulması çağrısından kaçanlar, tarihi olayları manipüle etmeye çalışmaktadırlar. 

Geçmişimizi çarpıtarak tarihten kin, nefret ve husumet çıkarmaya tevessül edenlere asla fırsat vermeyeceğiz. Hiç 

kimse Türkiye’yi işlemediği bir suçtan dolayı itham edemez ve tarihimize leke süremez. 

Ülkesinde siyasi sorunlar yaşayan Sayın Macron’un günü kurtarma gayretiyle tarihi hadiseleri politik malzeme 

haline getirmesini kınıyor ve reddediyoruz. 

Acıları yarıştırmak ve siyasi malzeme konusu yapmak siyasi ve ahlaki bir cürümdür. 

Türkiye, Birinci Dünya Savaşında yaşanan hadiseleri ortak acı ve adil hafıza yaklaşımıyla aydınlatmak için her türlü 

iyi niyetli çabaya destek olmaya devam edecektir. 

https://www.tccb.gov.tr/cumhurbaskanligi-sozculugunden/1695/101854/cumhurbaskanligi-sozcusu-buyukelci-

ibrahim-kalin-in-fransa-cumhurbaskani-macron-un-sozde-ermeni-soykirimi-anma-gunu-ilani-hakkinda-aciklamasi  

 

 

Çipras'tan Heybeliada'da Ruhban Okulu çağrısı: Okulu açarak üçlü bir dostluk ve barış mesajı verelim 

6 Şubat 2019 

Türkiye'deki resmi temaslarını sürdüren Yunanistan Başbakanı Aleksis Çipras, Heybeliada Ruhban Okulu ve Aya 

Triada Manastırı'nı ziyaret ederek incelemelerde bulundu. Çipras ziyaret sonrası yaptığı açıklamada, "Umuyorum 

bir sonraki ziyaretimde bu kapıdan Sayın Erdoğan ile birlikte gireceğiz" dedi. 

* Başkan Erdoğan'la başlayan olumlu diyalog, özellikle azınlık vakıflarının mallarının iadesi konusundaki olumlu 

gelişmeler takdire şayan. Tek tanrılı dinler, ayrıştırıcı değil birleştirici olmalıdır. Buradaki Rum azınlığın, Batı 

http://www.mfa.gov.tr/no_28_-turkiye-ve-abd-tarafindan-yapilan-ortak-aciklama.tr.mfa
http://www.mfa.gov.tr/sc_-05_-fr-cumhurbaskani-nin-1915-olaylarina-iliskin-ifadeleri-hk-sc.tr.mfa
https://www.tccb.gov.tr/cumhurbaskanligi-sozculugunden/1695/101854/cumhurbaskanligi-sozcusu-buyukelci-ibrahim-kalin-in-fransa-cumhurbaskani-macron-un-sozde-ermeni-soykirimi-anma-gunu-ilani-hakkinda-aciklamasi
https://www.tccb.gov.tr/cumhurbaskanligi-sozculugunden/1695/101854/cumhurbaskanligi-sozcusu-buyukelci-ibrahim-kalin-in-fransa-cumhurbaskani-macron-un-sozde-ermeni-soykirimi-anma-gunu-ilani-hakkinda-aciklamasi
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Trakya'daki Müslüman azınlığın din yüzünden sıkıntı yaşamış olmaları üzücü şeylerdir. Günümüzde iyileşmiş 

olduğunu görüyoruz. 

* Çağdaş demokrasilerde, insan haklarına saygı gibi kavramlar önemli. Son yıllardaki olumlu diyaloglarımızın netice 

vermesini bekliyoruz. Türkiye'de ve Yunanistan'da bulunan Türk ve Rum azınlıkların haklarının karşılıklı bir şekilde 

korunmasını temenni ediyorum. Dilerim bu okula yapacağım gelecek ziyaret Cumhurbaşkanı Erdoğan'la birlikte 

olur ve 48 yıldır kapalı olan okulun beraber kapısını açarız. 

https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902061037516775-ciprastan-ruhban-okulu-cagrisi/  

 

 

Yeni Zelanda’nın Güncellenen Terör Örgütleri Listesi Hk.  

8 Şubat 2019 

Yeni Zelanda’nın bugün yayınladığı güncel ulusal terör örgütleri listesinde, diğer terör örgütlerinin yanısıra, 

PKK’nın, KCK ve KONGRA-GEL gibi diğer adlarıyla birlikte yeralmayı sürdürmesini memnuniyetle karşılıyoruz. 

Türkiye, her vesileyle, terörizmle mücadelede işbirliğinin önemini ve terör örgütleri arasında ayırım yapılmadan 

mücadele edilmesi gerektiğini vurgulamaktadır. 

Onbinlerce Türk vatandaşının canına kıymış olan PKK ile mücadelemize Yeni Zelanda’nın ve diğer ortaklarımızın 

verdikleri desteğin artarak sürmesini bekliyoruz. 

http://www.mfa.gov.tr/no_30_-yeni-zelanda-nin-guncellenen-teror-orgutleri-listesi-hk.tr.mfa  

 

 

Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Hami Aksoy’un Uygur Türklerine Yönelik Ağır İnsan Hakları İhlalleri ve Halk 

Ozanı Abdurrehim Heyit’in Vefatı Hakkındaki Soruya Cevabı 

9 Şubat 2019 

Sincan Uygur Özerk Bölgesindeki Uygur Türklerinin ve diğer Müslüman toplulukların temel insan haklarını ihlal 

eden uygulamalar, özellikle son iki yıl içerisinde ağırlaşmış ve uluslararası toplumun gündemine taşınmıştır. 

Özellikle Ekim 2017’de “Tüm Dinlerin ve İnançların Çinlileştirilmesi” siyasetinin resmen ilan edilmesi, Uygur 

Türklerinin ve bölgedeki diğer Müslüman toplulukların etnik, dini ve kültürel kimliklerinin tasfiye edilmesi hedefi 

doğrultusunda atılmış yeni bir adım olmuştur. 

Keyfi tutuklamalara maruz kalan bir milyondan fazla Uygur Türkünün toplama kamplarında ve hapishanelerde 

işkence ve siyasi beyin yıkamaya maruz bırakıldıkları artık bir sır değildir. Kamplarda alıkonmayan Uygurlar da 

büyük baskı altında bulunmaktadır. 

Yurtdışında yaşayan Uygur asıllı soydaş ve vatandaşlarımız bu bölgedeki akrabalarından haber alamamaktadır. 

Binlerce çocuk ebeveynlerinden uzaklaştırılmış, yetim kalmıştır. 

21. yüzyılda toplama kamplarının yeniden ortaya çıkması ve Çin makamlarının Uygur Türklerine yönelik sistematik 

asimilasyon politikası insanlık adına büyük bir utanç kaynağıdır. 

Sincan Bölgesinde yaşanan trajediyle ilgili görüşlerimizi Çin makamlarına her düzeyde dile getirdik. 

Böyle bir ortamda, bir bestesi yüzünden 8 yıl hapse mahkum edilen değerli halk ozanı Abdurrehim Heyit’in 

hapishanedeki ikinci yılında vefat ettiği haberini derin teessürle öğrendik. Bu elim hadise, Türk kamuoyunun Sincan 

bölgesindeki ağır insan hakları ihlalleri konusundaki tepkisini daha da kuvvetlendirmiştir. Bu haklı tepkinin Çin 

makamlarınca dikkate alınmasını bekliyoruz. 

Abdurrehim Heyit’i ve Türk ve Müslüman kimliğine sahip çıkmak uğruna hayatını kaybeden tüm soydaşlarımızı 

rahmetle anıyoruz. 

Bu vesileyle, Çin makamlarını Uygur Türklerinin temel insan haklarına saygı göstermeye ve toplama kamplarını 

kapatmaya davet ediyoruz. 

Uluslararası toplumu ve BM Genel Sekreterini de Sincan bölgesindeki insanlık trajedisinin sona erdirilmesi için 

etkin adımlar atmaya çağırıyoruz. 

http://www.mfa.gov.tr/sc_-06_-uygur-turklerine-yonelik-agir-insan-haklari-ihlalleri-ve-abdurrehim-heyit-in-vefati-

hk.tr.mfa  

 

 

Çipras: Erdoğan'a Kıbrıs'ın kaynaklarının bütün Kıbrıslılara ait oluğuna inandığımı söyledim 

10 Şubat 2019 

Yunanistan Başbakanı Aleksis Çipras, Heybeliada Ruhban Okulu'na da gittiği Türkiye ziyaretiyle ilgili 

açıklamalarda bulundu. 

Çipras, Kıbrıs’ın kaynaklarının Kıbrıs halkına, Kıbrıs Rumları ve Kıbrıs Türklerine ait olduğunu, Kıbrıs Rumlarını 

buna ikna etmeye çalıştığını ve Kıbrıs lideri Nikos Anastasiadis’ın buna ikna olduğunu düşündüğünü söyledi. Çipras, 

https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902061037516775-ciprastan-ruhban-okulu-cagrisi/
http://www.mfa.gov.tr/no_30_-yeni-zelanda-nin-guncellenen-teror-orgutleri-listesi-hk.tr.mfa
http://www.mfa.gov.tr/sc_-06_-uygur-turklerine-yonelik-agir-insan-haklari-ihlalleri-ve-abdurrehim-heyit-in-vefati-hk.tr.mfa
http://www.mfa.gov.tr/sc_-06_-uygur-turklerine-yonelik-agir-insan-haklari-ihlalleri-ve-abdurrehim-heyit-in-vefati-hk.tr.mfa
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’a da Kıbrıs’ın kaynaklarının bütün Kıbrıslılara, Kıbrıslı Türklere ve Kıbrıslı 

Rumlara ait oluğunu inandığını aktardığını belirtti. 

Çipras'tan Heybeliada'da Ruhban Okulu çağrısı: Okulu açarak üçlü bir dostluk ve barış mesajı verelim 

Çipras, Heybeliada’daki ruhban okuluna yaptığı ziyaretin de Türk toplumuna ve özellikle uluslararası topluma iki 

ülke arasında korku duymadan adımlar atabileceğini konusunda bir mesaj olduğunu belirtti: "Cumhurbaşkanı 

Erdoğan’ın bu meselenin Yunan azınlık için önemli olduğunu aklında bulundurduğuna inanıyorum. Biz dinin, 

insanları bir araya getiren, dostluğu ve insan sevgisini yaydığı mesajını vermek istiyoruz. Bunun ileriye doğru 

atılacak net bir adım olduğuna inanıyorum. Okulun açılması Patriğin rüyasıdır. Okulun açılmasının olumlu sonuçları 

olacağını düşünüyorum." 

Öte yandan Çipras, Suriye'deki çatışmaların yol açtığı sığınmacı krizinin İkinci Dünya Savaşı’ndan sonra Türkiye 

ve Yunanistan’ın karşılaştığı en büyük sığınmacı krizi olduğunu hatırlattı: "Bölgesel değil küresel bir mesele ile 

karşı karşıya kaldık. Bu konuda etkili bir şekilde işbirliği yapabileceğimizi gösterdik. Krizi Ege Denizi'nde azaltmayı 

başardık. Bu çok önemli. Tabii ki daha çok adım atmalıyız. Cumhurbaşkanı Erdoğan’la Ege’de insan kaçakçılık 

ağını çözmek için bilgi alışverişi yapmaya karar verdik. İkinci olarak, Avrupa Birliği Türkiye’ye destek vermelidir. 

Türkiye halen 4 milyondan fazla mülteciyi topraklarında barındırıyor. Bunun için Türkiye’ye saygı duymamız 

gerekiyor. Türkiye bu mültecilere yardım ediyor, gıda ve barınma imkanı sağlıyor. Bu çok çok önemli. Biz de 

Yunanistan’da 70 binden fazla mülteci barındırıyoruz. Özellikle 5 adada onlar zor şartlar altında yaşıyor." 

https://tr.sputniknews.com/avrupa/201902101037583283-cipras-erdogan-kibris-ruhban-okulu-kaynak/ 

 

 

Astana Süreci Kapsamında Suriye’de Gözaltında Tutulanların Karşılıklı Olarak Serbest Bırakılması Hk.  

12 Şubat 2019 

Astana süreci kapsamında Türkiye, Rusya Federasyonu ve İran’ın yanısıra Birleşmiş Milletler’in katılımıyla kurulan 

Zorla Alıkonan/Kaçırılan Kişilerin Serbest Bırakılması, Cenazelerin Takası ve Kayıp Şahısların Akıbetinin Tespitine 

İlişkin Çalışma Grubu bünyesinde hazırlanan ikinci proje çerçevesinde, Suriye’de muhalif gruplar ve rejim 

tarafından gözaltında tutulan bazı kişiler, 12 Şubat 2019 tarihinde muhaliflerin kontrolündeki el Bab’ın güneyindeki 

Abu Zindeyn mıntıkasında karşılıklı ve eşzamanlı olarak serbest bırakılmıştır. 

Çalışma Grubu faaliyetlerini önümüzdeki dönemde de sürdürecektir. 

http://www.mfa.gov.tr/no_31_-astana-sureci-kapsaminda-tutuklularin-serbest-birakilmasi-hk.tr.mfa  

 

 

Uluslararası Basın Enstitüsü’nden Türkiye raporu: Türk hükümeti medyanın yaklaşık yüzde 95’ini etkisi 

altına aldı 

12 Şubat 2019 

“Temmuz 2016’daki darbe girişiminde bu yana yürürlüğe giren ve basın özgürlüğünü kısıtlamak için kullanılan 

Kanun Hükmünde Kararnameleri (KHK) kaldırmak yerine, Türkiye özgür medyayı sindirmek amaçlı daha fazla 

kanun ve benzeri araçları üretmeye devam etti” ifadelerinin yer aldığı rapor, IPI Yönetim Kurulu Başkanı Markus 

Spillmann ve IPI Direktörü Barbara Trionfi’nin önderlik ettiği bir IPI heyeti, Ankara ve İstanbul’a giderek gazeteci, 

yabancı diplomat ve ülke temsilcilikleri, sivil toplum kuruluşları (STK), muhalefet parti ve Adalet ve İçişleri 

Bakanlıklarının temsilcileri ile üst düzey resmi görüşmeler yapmasıyla hazırlandı. 

Türkiye ziyaretinde Cumhurbaşkanı Erdoğan, Sözcüsü İbrahim Kalın, Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Fahrettin 

Altun, RTÜK, Anayasa Mahkemesi ve TRT ile görüşmek isteyen IPI temsilcilerinin taleplerinin reddedildiği veya 

yanıtsız bırakıldığı belirtildi. 

Bunun üzerine Dışişleri Bakanlığı ve Adalet Bakanlığı’ndan yetkililerle görüşüldü. 

IPI’ın görüştüğü yetkililer, Türkiye’deki medya ortamını “iyi ve canlı” olarak niteledi. 

Yetkililer medya çalışanlarına ve kuruluşların kapatılmasına yönelik eylemlerin, Temmuz 2016’da gerçekleşen 

darbe girişiminin ardından alınması gereken güvenlik önlemleri kapsamında olduğunu belirtse de IPI “Bu güvenlik 

önlemlerinin, yalnız darbe girişiminden sorumlu tutulan Fethullah Gülen’in sözde ilişkili olduğu kişiler ve kurumlar 

için değil, aynı zamanda Kürt, solcu ve diğer bağımsız medya kurumlarındaki gazetecileri hedef almak üzere sınırsız 

bir yetki olarak kullanıldığı görüldü” sonucuna ulaştı. 

Örgüte göre 15 Temmuz’dan bugüne 170 medya kuruluşu ve basımevinin kapatılmasının yanı sıra basılı yayın 

pazarındaki gerileme, ekonomik baskılar ve hükümet yanlısı medya patronlarının bileşimiyle Türk hükümeti 

medyanın yaklaşık yüzde 95’ini etkisi altına aldı. 

IPI, Türkiye’nin AB uyum süreci için yeniden canlandırdığı Reform Eylem Grubu hakkında ise “Türkiye, yasaların 

uluslararası standartlarda uygulanması yönünde ciddi ve somut bir adımın sinyalini vermediği ve yargının iktidardan 

bağımsız işleyebildiğinin göstergeleri bulunmadığı sürece Reform Eylem Grubu’nun varlığının uluslararası 

https://tr.sputniknews.com/avrupa/201902101037583283-cipras-erdogan-kibris-ruhban-okulu-kaynak/
http://www.mfa.gov.tr/no_31_-astana-sureci-kapsaminda-tutuklularin-serbest-birakilmasi-hk.tr.mfa
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makamlara safi göstermelik bir grup olduğu üzerine şüpheler devam edecektir” ifadelerini kullandı. 

IPI, raporun tavsiyeler bölümünde Türkiye’de gazetecilik faaliyetleri nedeniyle veya asılsız suçlamalarla tutuklu 

veya hükümlü olan tüm gazetecilerin serbest bırakılmasını talep etti. 

https://www.bbc.com/turkce/live/haberler-turkiye-47209300?  

 

 

Avrupa Konseyi raporu: 2018 sonu itibarıyla üye ülkelerde 130 gazeteci cezaevinde, 110'u Türkiye'de 

12 Şubat 2019 

Avrupa Konseyi, basın özgürlüğü üzerine çalışan bazı uluslararası kuruluşlarla birlikte hazırladığı raporu bugün 

kamuoyuna açıkladı. Konsey'in raporuna göre 2018 sonu itibarıyla Avrupa Konseyi üyesi ülkelerde toplam 130 

gazeteci cezaevinde. Bu gazetecilerden 110'u Türkiye'de. 

"Olağanüstü hâlin ilanından bu yana 200'den fazla gazeteci yayınları nedeniyle gözaltına alındı ya da tutuklandı" 

denilen raporda, "Olağanüstü hâlin 2018'in Temmuz ayında kaldırılmasına karşın, Türkiye dünyada en fazla 

gazetecinin hapiste olduğu ülke. İfade ve basın özgürlüğü konularında da, dünyanın en geri ülkelerinden biri." İfadesi 

yer aldı.  

2 ay önce BBC'nin Hard Talk programına konuşan Cumhurbaşkanlığı Başdanışmanı Prof. Dr. Gülnur Aybet ise 

"Türkiye'de cezaevinde gazetecilik faaliyetinden mahkum olan bir kişinin bulunmadığını" söylemişti. 

'32 ülkede 140 ciddi ihlâl' 

Raporda, Avrupa Konseyi'nin 12 uluslararası basın özgürlüğü kuruluşu ile birlikte oluşturduğu Gazeteciliğin 

Korunması ve Gazetecilerin Güvenliği Platformu'na 2018 yılında Konseyi üyesi 32 ülkeden 140 ciddi ihlâle ilişkin 

başvuru yapıldığı belirtildi. 

2018 yılında 17 gazetecinin öldürülmesiyle ilgili "cezasızlık" iddiasının platforma taşındığı, bu ölümlerden ikisinin 

Türkiye'de görüldüğü bildirildi. 

Kararnamelerde basın organlarının yasaklanmasının ya da kapatılmasının, internet sitelerinin ulusal çıkarlara 

dayandırılan nedenlerle bloke edilmesinin ve yabancı sermayeli basın kuruluşlarının "yabancı ajanlar" şeklinde 

kaydedilmesinin basın örgürlüğüne darbe vurduğu da raporda vurgulandı. Bu tür uygulamaların, Türkiye dahil 8 

Avrupa Konseyi ülkesinde görüldüğü kaydedildi. 

'Avrupa'da basın özgürlüğü Soğuk Savaş sonrası hiç bu kadar kırılgan olmamıştı' 

Avrupa Konseyi'nin raporunda, "Avrupa'da basın özgürlüğü Soğuk Savaş'ın bitiminden beri hiç olmadığı kadar 

kırılgan" ifadesi de yer aldı. 

Kıtada basın özgürlüğünün gerilediği, gazetecilere saldırıların arttığı ve gazeteci cinayetlerinin cezasız kaldığı 

vurgulandı. 

Türkiye de bu noktada, ayrı bir bölümde ele alınan 4 ülke arasında yer aldı. 

Raporda 2018 yılında, Slovakya'da gazeteci Jan Kuciak'ın, Türkiye'de de Suudi gazeteci Cemal Kaşıkçı'nın 

öldürüldüğü, Bulgaristan'da Viktoria Marinova ve Rusya'da Maksim Borodin isimli iki gazetecinin de şüpheli 

ölümlere kurban gittikleri kaydedildi. 

https://www.bbc.com/turkce/haberler-turkiye-47214166  

 

 

Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu’nun Macaristan Dışişleri Bakanı Peter Szijjarto’yla görüşmesi 

 13 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız 13 Şubat 2019 tarihinde Macaristan Dışişleri Bakanı Peter Szijjarto’yla bir görüşme gerçekleştirdi. 

Görüşmede ikili ilişkilerimizdeki güncel durum değerlendirildi. 

Aynı gün Sayın Bakanımız Litvanya’nın Avrupa Konseyi Genel Sekreter adayı Andrius Kubilius’la da biraraya 

geldi. Görüşmede, Konseyin gündemindeki konular ele alındı ve Sayın Bakanımız kendisine başarılar diledi. 

Ayrıca Sayın Bakanımız Sudan Cumhurbaşkanlığı heyetiyle de bir görüşme gerçekleştirdi. Görüşmede, ülkelerimiz 

arasındaki siyasi ve ekonomik ilişkiler hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. 

 Son olarak Sayın Bakanımız Gürcistan Parlamentosu Başkanı Irakli Kobakhidze’yle de bir araya geldi. Görüşmede, 

ikili ilişkilerimiz ele alındı ve Sayın Bakanımız ülkemizin desteğini yineledi. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-macaristan-disisleri-bakani-ile-gorusmesi.tr.mfa  

https://www.bbc.com/turkce/live/haberler-turkiye-47209300
https://www.bbc.com/turkce/haberler-turkiye-47214166
http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-macaristan-disisleri-bakani-ile-gorusmesi.tr.mfa
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Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu’nun Cumhurbaşkanımıza refakatle Soçi’yi ziyareti 

 14 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız 14 Şubat 2019 tarihinde Suriye konulu Dördüncü Üçlü Zirve Toplantısına katılmak üzere Soçi’ye 

bir ziyaret gerçekleştiren Sayın Cumhurbaşkanımıza refakat etti. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-sayin-cbsk-miza-refakatle-soci-yi-ziyareti.tr.mfa  

 

 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Suriye konulu Türkiye-Rusya-İran Üçlü Zirvesi’ne katılmak üzere 

14 Şubat 2019 tarihinde Rusya’ya bir ziyaret gerçekleştirdi. 

14 Şubat 2019 

Ülkedeki temasları kapsamında Cumhurbaşkanı Erdoğan, İran Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani ile bir araya geldi. Baş 

başa görüşmenin ardından Cumhurbaşkanı Erdoğan ve İran Cumhurbaşkanı Ruhani Türkiye ve İran heyetlerinin 

görüşmelerine başkanlık etti. Daha sonra Cumhurbaşkanı Erdoğan ile Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, Türkiye 

ve Rusya heyetlerinin görüşmelerine başkanlık etti. 

Heyetler arası görüşmelerin ardından Cumhurbaşkanı Erdoğan, Rusya Devlet Başkanı Putin ve İran Cumhurbaşkanı 

Ruhani ile birlikte Soçi’de gerçekleştirilen Suriye konulu Üçlü Zirve Toplantısı’na katıldı. 

Türkiye-Rusya-İran Üçlü Zirvesi sonrası, üç lider ortak basın toplantısı düzenleyerek açıklamalarda bulundu. 

Ortak basın toplantısından sonra Cumhurbaşkanı Erdoğan, Rusya Devlet Başkanı Putin ve İran Cumhurbaşkanı 

Ruhani, akşam yemeğinde bir araya geldi. 

Rusya programı çerçevesinde Cumhurbaşkanı Erdoğan, Rusya Devlet Başkanı Putin, İran Cumhurbaşkanı Ruhani 

ve Belarus Cumhurbaşkanı Aleksandr Lukaşenko ile bir araya gelerek dörtlü bir görüşme de gerçekleştirdi. 

https://www.tccb.gov.tr/yurt-disi-ziyaretler/355/102009/rusya  

 

 

ABD’den oyun kurucu hamle/Köşe Yazısı- Nilgün Tekfidan Gümüş 

15 Şubat 2019 

Dün uluslararası gündemde aynı anda iki zirve söz konusuydu. İkisinin de gündemi Ortadoğu’daki gelişmeler ve 

yakın geleceğiyle ilgiliydi. Türkiye, Rusya ve İran ile Soçi’de Suriye’nin geleceğini tartışırken ABD girişimiyle 

Polonya’nın başkenti Varşova’da toplanan uluslararası konferans ise İran tehdidi adı altında 27 yıl sonra İsrail ve 

Arap siyasileri aynı masada bir araya getirdi. 

Obama döneminde gözden düşen Suudi Arabistan ile İsrail, Washington ile ilişkilerini düzeltme fırsatı yakalarken 

Trump yönetimi İran karşıtlığını en önemli dış politika konularından birine dönüştürmeye başladı. 

İran’ın ortak tehdit olarak öne çıkarıldığı bu hamlede İsrail ile Arap yakınlaşması hedefleniyor. 

ABD bu konuda da bir plan geliştirmeyi hedefliyor. ABD yönetiminin, İsrail’de nisan ayında yapılması beklenen ve 

Netanyahu’nun favori olduğu seçimlerin ardından Trump’ın damadı Jared Kushner tarafından geliştirilen ve 

‘Yüzyılın Planı’nı diye anılan yeni barış planını gündeme getirmesi bekleniyor. 

ULUSLARARASI ajanslar, Rusya’nın ABD’nin Varşova girişimini İran ve Türkiye ile Soçi’de aynı günde zirve 

düzenleyerek gölgelemeye çalıştığına da dikkat çekiyor. 

http://www.hurriyet.com.tr/yazarlar/nilgun-tekfidan-gumus/abdden-oyun-kurucu-hamle-41117545 

 

 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-sayin-cbsk-miza-refakatle-soci-yi-ziyareti.tr.mfa
https://www.tccb.gov.tr/yurt-disi-ziyaretler/355/102009/rusya
http://www.hurriyet.com.tr/yazarlar/nilgun-tekfidan-gumus/abdden-oyun-kurucu-hamle-41117545
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İdlib kuzeyinde güvenli bölge / Köşe Yazısı Cahit Armağan Dilek 

16 Şubat 2019 

Rusya ve İran, Türkiye'nin İdlib'i Suriye masasında kalmak için bir manivela olarak kullandığını ve kısa vadede 

çıkmak istemeyeceğini düşünüyor. Menbic ve Fırat doğusundaki muhtemel bir Türk operasyonuna karşı 

çıkmalarının en temel sebebi de budur.Açıklamalar Astana üçlüsünün farklı hedeflerle farklı bakış açılarına sahip 

olduğunu bir kez daha gösterdi. Buna rağmen değişik olaylarla Batı'dan ayrı duran bu üçlünün Astana sürecine 

ihtiyaçları var. Aksi halde üçü de yalnızlaşacaklar. Bu nedenle her ne kadar anlaşamasalar da bir arada kalmak 

zorunda kaldıkları konusunda mutabıklar. Astana'ya hayat öpücüğü vereceğini düşündükleri için gözlemci 

statüsünde diğer ülkeleri davet ediyorlar. Ama burada Rusya'nın aklından geçenler bölgedeki Arap/Körfez ülkeleri. 

Rusya böylece aslında Astana sürecinde Türkiye'yi dengelemek istiyor.  

https://www.yenicaggazetesi.com.tr/idlib-kuzeyinde-guvenli-bolge-50807yy.htm  

 

 

Türkiye’nin NATO’ya Üyeliğinin 67. Yıldönümü Hk.  

18 Şubat 2019 

Bugün (18 Şubat), Türkiye’nin savunma ve güvenlik politikasının ana eksenini teşkil edegelen NATO’ya 

katılımımızın 67. yıldönümüdür. Bu 67 yıl boyunca ülkemiz, Müttefik olmanın getirdiği sorumluluklar ve 

yükümlülükler çerçevesinde, NATO’nun sınırlarını başarıyla korumuş ve İttifakın değerleri ile prensiplerine sahip 

çıkmıştır. NATO üyeliğimiz ülkemizin güvenliğine de önemli katkılar sağlamıştır. 

İttifak içindeki stratejik ve özgün konumuyla ülkemiz, NATO’nun karar alma süreçlerinde aktif rol oynamakta; hızla 

değişen dinamikler karşısında adapte olma yeteneği sayesinde NATO'nun ortaya çıkan sınamalara mukabele 

etmesine önemli katkılarda bulunmakta; NATO misyon ve harekatlarında kritik sorumluluklar üstlenmekte ve 

ortaklıkların geliştirilmesi için çalışmaktadır. 

Güvenlik sınamalarının çeşitlenerek arttığı ve hibrid nitelikler içerdiği günümüzde, NATO’nun temsil ettiği 

dayanışma ve kollektif güvenlik olgusunun her zamankinden daha fazla önem taşıdığı açıktır. 

Ülkemizin yanısıra, İttifak’a ve bir bütün olarak Avrupa-Atlantik bölgesinin istikrarına tehdit teşkil eden terörizm 

başta olmak üzere, tüm risk ve tehditlerle, güvenliğin bölünmezliği anlayışı temelinde ve İttifak dayanışması bilinci 

içerisinde, kararlılıkla mücadele edilmesi şarttır. NATO’nun bu bağlamda üzerine düşeni yapmasını teminen 

Müttefiklerimizle birlikte çalışmaya devam edeceğiz. 

http://www.mfa.gov.tr/no_36_-turkiye-nin-nato-ya-uyeligi-hk.tr.mfa 

 

  

 
‘ABD, Türkiye'nin S-400 alımını engellemek için sıkışırsa ülkeyi ekonomik olarak mahvetmeye kalkabilir' 

18 Şubat 2019 

ABD'nin Türkiye'ye dönük S-400 baskısı, Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın sert tepkisi ve S-400 alımı konusunda 

kararlılığıyla karşılık buldu. Peki ABD öncülüğündeki NATO, S-400'ler Türkiye'ye 2019 sonuna kadar sevk 

https://www.yenicaggazetesi.com.tr/idlib-kuzeyinde-guvenli-bolge-50807yy.htm
http://www.mfa.gov.tr/no_36_-turkiye-nin-nato-ya-uyeligi-hk.tr.mfa
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edildiğinde olup bitene ‘seyirci kalmayıp' Ankara'ya yönelik hangi adımları atar? Emekli Tuğgeneral Nejat Eslen, 

Sputnik'e değerlendirdi. 

Türkiye'nin önceliklerini doğru belirlemesi ve ‘tehdit değerlendirmesi' yapmasının şart olduğunu söyleyen Eslen 

"Dünya hızlı bir değişimin içine girdi. Bu, bizi de etkiliyor. İkinci Dünya Savaşı'ndan sonra kurulan bu kurallara 

dayalı liberal ekonomi sistemi, Amerika'nın çıkarları için kurumlarıyla beraber kurulmuştu. NATO da bunun bir 

parçasıydı. Türkiye bu düzen içerisinde NATO'nun üyesi olmuştu ve bu üyeliği hala devam ediyor. Ancak gelinen 

noktada Türkiye'nin tehdit değerlendirmesi yapması gerekiyor. İçinde bulunduğumuz şartlarda Türkiye'nin hava 

savunma öncelikleri hangi tehditlere karşıdır? Potansiyel tehditler nelerdir? Türkiye'nin Rusya'yla, İran'la arası iyi. 

Dolayısıyla buralardan bir tehdit beklememek lazım" dedi. 

‘TÜRKİYE'Yİ ‘MAHVETMEKLE' TEHDİT EDEN ABD KENDİ ÇIKARLARI İÇİN ÇEŞİTLİ ÜLKELERDE 

REJİM DEĞİŞİKLİĞİ BİLE YAPABİLİYOR' 

Türkiye'nin ABD'nin tehditlerine maruz kaldığının altını çizen Eslen "Türkiye'nin ekonomik ve finansal problemleri 

var. Trump da ‘Sizi ekonomik olarak mahvederim' dedi. Venezüella'da yapılanlar ortada. Amerikalılar kendi 

çıkarları için ülkelerde finansal krizler yaratabiliyorlar hatta rejim değişikliğine bile gidebiliyorlar. Trump'ın ifade 

ettiği şekliyle ‘ABD, Türkiye'yi ekonomik olarak mahveder mi?' Eğer sıkışırsa, yapar. Bunu engellemek için de 

Türkiye'nin buna karşı tedbirler alması lazım. Bu durumda NATO'nun da münakaşa edilmesi gerekiyor. NATO'nun 

kuruluş amaçları farklıydı, bugünkü amaçları farklı. NATO içerisindeki lider ülkeler Almanya, Fransa bile 

‘Amerika'ya karşı çıkarlarımızı korumalıyız, bunun için bir ordu kurmalıyız' diyorlarken; Türkiye'nin bu zorlu süreci 

en az zararla atlatması lazım" dedi. 

‘ABD, TÜRKİYE'Yİ KENDİ YÖRÜNGESİNDE TUTMAK İÇİN ÜLKEYE BASKI UYGULUYOR' 

Eslen'e göre, ABD'nin Türkiye'ye S-400'lerle ilgili baskı uygulamasının arkasında ‘Türkiye'nin Amerikan 

yörüngesinin dışına çıkmasını istememesi' yatıyor: 

"Yeni bir dünya düzeni kurulurken Amerika, Türkiye'nin Amerikan yörüngesinin dışına çıkmasını istemiyor. Bunun 

için de Türkiye'yi baskı altında tutuyor. Türkiye'nin Rusya'dan hava savunma sistemini tedariki de Türkiye'nin 

Atlantik sisteminden ve yörüngesinden uzaklaşması olarak algılıyor. Bunu engellemeye çalışıyor. Bunun için de 

baskı yapıyor. Ama Türkiye de bağımsız ve egemen bir ülke olarak bir değerlendirme yapmış ve kararını vermiş. 

Bu kararında ısrar etmesi lazım. Bu baskılar karşısında da Türkiye'nin tedbirler alması lazım. Türkiye'nin işi kolay 

değil. Ancak Türkiye artık bu aşamadan sonra, bütün baskılara rağmen bundan vazgeçemez, vazgeçmemelidir. Zaten 

belli bir meblağın da ödendiği ifade ediliyor" diye konuştu. 

‘AMERİKA VE NATO TÜRKİYE'YE BASKI UYGULUYOR HALBUKİ ANKARA'NIN TERCİHLERİNE 

SAYGI GÖSTERMELİ' 

Eslen "Daha önce de NATO'nun ve Amerika'nın NATO üzerinden baskılarının olacağını söylemiştim. Türkiye kendi 

tehdit algısına göre tedbirler geliştiriyor, buna herkesin saygı göstermesi lazım. Bu sistemin NATO sistemine de 

entegre olmasına gerek yok. Çünkü bu milli ihtiyaçlar için düşünülen bir sistem. Yani, aslında Türkiye de bazı 

çelişkiler yaşıyor. Türkiye, İran'a belki de Rusya'ya karşı düzenlenmiş olan Amerika'nın Kürecik radar sistemini 

topraklarında bulundururken, hava savunmasını da sağlamak için Rusya'dan hava savunma sistemi satın almak 

istiyor. Bu da bir çelişki oluşturuyor" ifadelerini kullandı. 

‘ABD'NİN ZORLAMALARI TÜRKİYE'Yİ AVRASYA'YA YAKLAŞTIRIYOR' 

Türkiye'ye dönük Suriye'den gelen tehdit unsurlarının da ABD tarafından desteklendiğine işaret eden Eslen 

"Suriye'de bize tehdit oluşturan unsurlara Amerika ‘benim kara gücüm' diyor. Dolayısıyla Amerika kendisi oradan 

bize bir tehdit oluşturmuş oluyor. Türkiye de kendi güvenliği için rasyonel kararlar almak zorunda. Amerika'daki 

müesses nizam Trump'ın Rusya ile iyi ilişkiler kurmasını engelledi. Çünkü bu müesses nizam içerisindeki silah 

sanayi, Rusya tehdit olduğu sürece NATO'nun öneminin artabileceğini ve NATO'ya silah satabileceğini düşünüyor. 

Dolayısıyla Türkiye'ye karşı da yanlış davranıyor. Amerika'nın artık eskisi gibi dayatmacı olduğu süreç de değişiyor. 

Amerika'nın bunun da farkına varması lazım. Amerika dostlarını da kaybediyor. Ne olursa olsun Türkiye şu an bir 

NATO üyesi ve Amerika'nın buna saygı göstermesi lazım. Dayatma yaptığı sürece Türkiye'nin Avrasya'ya daha da 

yakınlaşmasına neden oluyor. Bunun da farkına varması lazım. Amerika zorla Türkiye'yi Avrasya'ya yönlendiriyor. 

Bu onlar açısından büyük bir hata" diye ekledi. 

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902181037733648-abd-turkiye-hava-savunma-rusya-engellemek-

ekonomik-olarak-mahvetmeye-kalkabilir/  

 

 

Türkiye AİHM'de bir günde dört dava kaybetti 

19 Şubat 2019 

Türkiye bugün Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi'nde (AİHM) görülen dört davadan dördünü de kaybetti. 

İlk dava, devletin işkence ve kötü muamelesine maruz kalan Kemal Gömi'nin davasıydı. 

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902181037733648-abd-turkiye-hava-savunma-rusya-engellemek-ekonomik-olarak-mahvetmeye-kalkabilir/
https://tr.sputniknews.com/columnists/201902181037733648-abd-turkiye-hava-savunma-rusya-engellemek-ekonomik-olarak-mahvetmeye-kalkabilir/
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1993 yılında Dev-Sol üyesi olmak ve anayasal düzeni silah zoruyla değiştirmeye teşebbüs etmekle suçlanan Gömi, 

1997'de idam cezası almış, idamın kaldırılmasıyla birlikte ceza ağırlaştırılmış müebbete çevrilmişti. Bolu F Tipi 

Cezaevi'nde tek kişilik hücrede olan Gömi'ye 2003 yılında Adli Tıp Kurumu'nca "psikosomatik bozukluk" teşhisi 

kondu. Adli Tıp Kurumu, 22 Eylül 2010'da Gömi'ye "rezidüel şizofreni" teşhisi koyarak "Hapishane koşullarında 

yaşayamaz, Cumhurbaşkanlığı affına uygundur" şeklinde 9269 numaralı raporunu verdi. Avukatı Özkan Köylüoğlu, 

bu raporla birlikte, Gömi'nin cezasının kaldırılması için 25 Şubat 2011'de Cumhurbaşkanlığı'na sunulmak üzere 

Adalet Bakanlığı'na dilekçe verdiklerini açıkladı. Ancak başvuruları reddedildi. Bunun üzerine avukatları 2011'de 

AİHM'e başvurdu. Mahkeme 8 yıl sonra kararını açıklayarak Türkiye'nin Avrupa İnsan Hakları Sözleşmesi'nin 

(AİHS) işkence ve kötü muameleyi yasaklayan maddesini çiğnediğine hükmetti. 

Türkiye, Gömi'ye 10 bin euro da tazminat ödeyecek. 

İkinci dava arsasına el koyulan Ilımdar Çataltepe'nin açtığı davaydı. 

AİHM Türkiye'nin özel mülkiyetin ihlali suçunu işlediğine hükmederek başvurucuya 295 bin euro maddi, 5 bin euro 

manevi, 3 bin euro da mahkeme masrafı ödemesine karar verdi. 

Üçüncü dava camilerin elektrik faturalarının ödenirken cemevlerinin faturalarının ödenmemesine karşı CEM 

Vakfı'nın açtığı davaydı. 

AİHM daha önce Türkiye'nin ayrımcılık yaptığına ve düşünce, vicdan ve din özgürlüğünü ihlal ettiğine hükmetmişti.  

AİHM, Türkiye'nin CEM Vakfı'na 44 bin 400 euro maddi ve 10 bin euro manevi tazminat ödemesine karar vermiş, 

Türkiye ise mahkemeye başvurarak maddi tazminatın 22 bin 300 euroya düşürülmesini talep etmişti. AİHM bugün 

verdiği kararda bu başvuruyu reddetti ve CEM Vakfı'na toplam 54 bin 400 euro ödenmesine hükmetti. 

Dördüncü davada ise PKK üyesi olmakla suçlanan Ruşen Bayar'ın başvurusu görüldü. 

Bayar 2004'te başlayan davada 2009 yılında mahkum olmuş, ceza 2010'da onanmıştı. 

AİHM Türkiye'nin yargılama sırasında, aralarında makul yargılama süresi, ifade verirken avukata erişim hakkı, suç 

ile itham edilen kişilerin hakları, hak ve özgürlükleri ihlal edilen kişilerin başvuru yapma hakkının da bulunduğu 8 

ayrı ihlal gerçekleştirdiğine hükmetti ve Bayar'a 5 bin 300 euro manevi, 2 bin 309 euro da maddi tazminat 

ödenmesine hükmetti. 

Böylece Türkiye'nin bugün AİHM'de kaybettiği davalar nedeniyle ödeyeceği tazminat 375 bin euroyu (yaklaşık 2 

milyon 240 Türk lirasını) aştı. 

AİHM, Perşembe günü de Hasankeyf hakkında bir karar açıklayacak. 

https://www.bbc.com/turkce/haberler-dunya-47290749  

 

 

Rostech: Türk askeri ilkbaharda S-400 eğitimlerine başlayacak 

19 Şubat 2019 

Rus devlet savunma sanayi şirketi Rostech'in Uluslarası İşbirliği ve Bölgesel Politikalar Direktörü Viktor Kladov, 

Türk askerinin ilkbaharda S-400 füze savunma sistemleri eğitimlerine başlayacağını açıkladı. 

'TÜRKİYE'NİN SÜREYİ ÖNCE ÇEKME TALEBİ KABUL EDİLDİ' 

Bu arada Türkiye'nin teslimat süresinin öne çekilmesi için talepte bulunduğunu ve bu talebin kabul edildiğini belirten 

Kladov, "Teslimat sırasını değiştirdik ve süreci hızlandırma imkanı bulduk. Teslimat 2019 yılında yapılacak. Daha 

önce farklı bir tarih söz konusuydu" diye ekledi. 

'SURİYE'DEKİ OPERASYONLAR SONUCUNDA RUS SİLAHLARINA İLGİ ARTTI' 

Diğer taraftan Kladov, Rus silahlarının yüksek verimliliğinin Suriye'de kanıtlandığını ve bunun sonucu olarak Arap 

ülkelerinin Rus silahlarına olan ilgisinin arttığını belirtti.  

Kladov, Rusya'nın yabancı ülkelerle işbirliğinin yüzde 40'tan fazlasının Ortadoğu ülkeleriyle gerçekleştirildiğini, 

bunun 6 milyarın üzerinde bir rakama tekabül ettiğini söyledi. 

'YENİ SİLAHLAR GELİŞTİRİLİRKEN SURİYE'DEKİ ASKERLERİN DENEYİMLERİ GÖZ ÖNÜNE 

ALINIYOR' 

Rus tasarımcıların yeni askeri ekipman geliştirirken Suriye'de görev yapan askerlerle yakın temas içinde hareket 

ettiğini de anlatan Kladov, sözlerini şöyle sürdürdü: "Tasarımcılarımız, mühendislerimiz, fabrika çalışanlarımız, 

Suriye'de görev yaşan askerlerle yakın temas içinde çalışıyor. Onların deneyimlerini ve isteklerini dikkate alıyorlar. 

Örneğin; buton mu yoksa tetik mi koymanın daha uygun olacağı konusunda görüş alınıyor. Rus silahlarının taktik 

ve teknik özellikleri iyileştirilirken tüm bunlar dikkate alınıyor. Genel itibarıyla, Suriye'de kullanılan tüm silahlar 

büyük popülariteye sahip. İlk sırada ise, herhangi bir zırhlı hedefi 9 km mesafeden imha edebilen Kornet-E tanksavar 

füze sistemleri geliyor." 

https://tr.sputniknews.com/rusya/201902191037754789-rostech-turk-askeri-ilkbaharda-egitimlere-baslayacak/  

 

 

https://www.bbc.com/turkce/haberler-dunya-47290749
https://tr.sputniknews.com/rusya/201902191037754789-rostech-turk-askeri-ilkbaharda-egitimlere-baslayacak/
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Dünyadaki Çatışmaların Nedeni Yeni Bir Kuşak Projesi mi?/ Analiz- Emrah Kaya 

19 Şubat 2019 

…çatışmalar ya Rusya’nın güneye inme politikası sırasındaki geçiş bölgesi ya da Çin’in Bir Kuşak-Bir Yol 

Projesi'nin güzergâhı üzerinde yaşanmaktadır. ABD artık taşmaya başlayan bu iki ülkeyi durdurmak zorunda 

olduğunun farkındadır. Aksi takdirde kendisi hem etki alanı kaybedecek hem de rakipleriyle bölgesel boyuttan 

ziyade küresel boyutta mücadele etmek zorunda kalacaktır. ABD basınında bazı yazarlar ABD’nin önderliğini 

yaptığı dünya düzenini değişmesini tartışmaya başlamış ve yaşanacak bir değişimi felaket olarak nitelemektedir. 

…kuşak Finlandiya’dan başlayarak Estonya, Letonya, Litvanya, Ukrayna, Karadeniz üzerinden Gürcistan, (her ne 

kadar dış politikada eksen değiştirdiğine dair tartışmalar olsa da NATO’nun varlığı nedeniyle) Türkiye, Suriye ve 

Irak’tan Basra Körfezi’ne ulaşmaktadır. Ayrıca Afganistan’daki varlığı ile Rusya’nın ve Pakistan-Hindistan arasında 

yaşanan sorunlar nedeniyle oluşacak güvensiz ortamla Çin’in İpek Yolu Projesi’nin önünü kesmeye çalışacağı 

aşikârdır. Ancak bu kuşak projesinin ne kadar başarılı olacağı ise tartışmalıdır. Çünkü artık ABD’nin koyduğu 

kurallarla oynamayı öğrenen Rusya ve Çin’in varlığı söz konusudur. Örnek olarak bir dönem küreselleşmenin ve 

açık kapı politikasının savunucusu ABD iken günümüzde ise söz konusu politikaların savunucusu Çin’dir. 

https://21yyte.org/tr/merkezler/bolgesel-arastirma-merkezleri/asya-pasifik-arastirmalari-merkezi/dunyadaki-

catismalarin-nedeni-yeni-bir-kusak-projesi-mi 

 

 

Pence'ten Erdoğan'a gizli ikna telefonu: Moskova'dan S-400 almayın 

20 Şubat 2019 

ABD Başkan Yardımcısı Mike Pence'in, Rusya'dan S-400 hava savunma sistemleri alımından ABD lehine 

vazgeçmesi için Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'la ‘gizli' bir telefon görüşmesi yaptığı iddia edildi. 

Londra merkezli Middle East Eye sitesinden Ragıp Soylu'nun aktardığına göre, Erdoğan tekliften fazla etkilenmedi.  

Adı açıklanmayan iki Türk yetkiliye dayana habere göre geçen hafta yapılan görüşmede Pence, Erdoğan'dan 

Moskova ile varılan anlaşmayı iptal etmelerini istedi. Pence, ABD Başkanı Donald Trump'ın ‘selamını' da iletti.  

Türkiye'nin alternatif olarak Patriot sistemlerine yönelmesini isteyen Pence, anlaşmanın hâlâ masada olduğunu da 

sözlerine ekledi.  

Ancak Erdoğan'ın ‘Moskova ile varılan anlaşmanın geri dönülemez bir noktada olduğunu' söylediği aktarıldı. Ayrıca 

habere göre Erdoğan, Patriotların şu üç özellik nedeniyle Türkiye'nin ihtiyaçlarını karşılamadığını iletti: Zamanında 

teslimat, ortak üretim ve teknoloji transferi. 

Mike Pence'in bunun üzerine teslimatın hızlandırılabileceğini ancak diğer konularda teminat veremeyeceğini 

söylediği aktarıldı. 

Türkiye ya da Beyaz Saray telefon konuşmasıyla ilgili kamuoyuna bir metin sunmazken, habere dair yorum da 

gelmedi. 

https://tr.sputniknews.com/abd/201902201037764405-abdden-gizli-ikna-telefonu-rusyadan-s400-almayin/ 

 

 

Savunma Sanayii Başkanı Demir'den S-400 ve Patriot açıklaması 

20 Şubat 2019 

Savunma Sanayii Başkanı Prof. Dr. İsmail Demir, NTV'de Özden Erkuş'un sorularını yanıtladı. Demir'in S-400 ve 

Patriot hava savunma sistemleriyle ilgili açıklamaları şöyle: 

S-400 hava savunma sisteminin bu yıl içinde teslimatı bekleniyor. Bataryaların tamamı gelecek mi bu yıl içinde, 

teslimat tarihinde bir sıkıntı var mı? 

Başlangıçta söyledik, Temmuz 2019’da teslimat başlayacak. Ekim gibi de sistem aktif olmuş olacak. İki sistem var, 

ikinci sistemin takvimi ötelenmiş durumda, herhangi bir sıkıntı yok. 

Türkiye başka kaynaklardan da hava savunma sistemi tedariki için çalışmalarını sürdürüyor ve belki de en tartışmalı 

olanı Patriot’lar. Türkiye’nin öncelikleri nedir, ilk iki görüşmede öne çıkan unsurlar neydi, sonuç alınabilecek 

noktada mı ve devamı gelecek mi görüşmelerin? 

İkiden fazla hava savunma sistemine ihtiyacımız olduğunu belirttik. Görüşmeler oldu bu yönde, milli çalışamalar da 

devam ediyor. ABD’den Patriot talebimiz vardı, 1.5 yıl sonra geri dönüş oldu. Görüşmeler devam ediyor, açıklığa 

kavuşması gereken konular var. Teklifin içeriğini ve detayları olduğu gibi kabul etmemiz mümkün değil. Hızlı bir 

trafik var. 

Patriotlar için görüşmeler sürüyor ama ABD'den gelen bazı açıklamalar, süreci doğrudan S-400 alımına bağlıyor. 

ABD’nin beklentisi hatta şartı S-400 alımından vazgeçilmesi. Türkiye bu yönde bir tercihte bulunmak durumunda 

https://21yyte.org/tr/merkezler/bolgesel-arastirma-merkezleri/asya-pasifik-arastirmalari-merkezi/dunyadaki-catismalarin-nedeni-yeni-bir-kusak-projesi-mi
https://21yyte.org/tr/merkezler/bolgesel-arastirma-merkezleri/asya-pasifik-arastirmalari-merkezi/dunyadaki-catismalarin-nedeni-yeni-bir-kusak-projesi-mi
https://tr.sputniknews.com/abd/201902201037764405-abdden-gizli-ikna-telefonu-rusyadan-s400-almayin/
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kalabilir mi? 

Konunun teknik yönüyle ilgeniyoruz biz. Sorumluluğumuz bu alanda. Bunun dışındakiler diğer karar vericilerle 

ilgili. Biz kendi görüşme masamızda bunlara girmiyoruz. 

Yerli imkanlarla hava savunma sistemi çalışmaları. Hisar Hava Savunma Sistemi’nde son durum nedir? 

Testleri devam ediyor. Alımları konuşurken, yerli çalışmaları da durdurmuş değiliz. 

S-400/Patriot denkleminde bir başka unsur da F35'ler. Türkiye’ye ait iki F35 için eğitim uçuşları sürüyor ancak bir 

yandan da S-400 alımının Türkiye’nin F35 alımını engelleyeceği hatta bu çerçevede Türkiye’nin bazı yaptırımlarla 

karşı karşıya kalacağına ilişkin açıklamalar geldi. Bunları nasıl değerlendirirsiniz? 

Burada da aynı şeyi söylüyoruz. F35 veya Patriot, biz olayın teknik yönündeyiz. İki uçağın teslimi yapıldıi iki uçağun 

teslimi önümüzdeki ay yapılacak. Bununla muhatabız. Türkiye üretim konusunda iş paylaşımı anlamında neler 

yapabilir, bunları konuşuyoruz. 

https://tr.sputniknews.com/savunma/201902201037765551-savunma-sanayii-baskani-demir-s400-patriot/  

 

 

Avrupa Parlamentosu Dış İlişkiler Komitesi: Türkiye ile müzakereler askıya alınsın 

20 Şubat 2019 

Avrupa Parlamentosu (AP) Dış İlişkiler Komitesi, Türkiye raportörü Kati Piri'nin 'Avrupa Birliği'nin Türkiye ile 

katılım müzakerelerini resmen askıya alması' önerisini onayladı. 

Müzakerelerin askıya alınması önerisi, 7'ye karşı 47 oyla kabul edildi. 10 üye de çekimser kaldı. 

AP Türkiye Raportörü Hollandalı parlamenter Piri, raporunda, Türkiye'deki başkanlık sistemini 'açıkça otokratik' bir 

yönetim olarak tanımladı. 

Hukuk devletinin içimin boşaltıldığını savunan Piri, Türkiye'de demokratik denetim eksikliği bulunduğuna işaret 

etti. 

Piri, gazeteciler, politikacılar ve insan hakları savunucuları da dahil olmak üzere 50 binden fazla Türk vatandaşının 

tutuklandığına dikkati çekti. 

AP Türkiye Raportörü, "Türkiye, bir aday ülke olarak kırmızı çizgileri aştı. Bunun da siyasi sonuçları olmalı" dedi. 

AP'deki Hristiyan Demokrat grup üyesi Hollandalı parlamenter Esther de Lange de, "Türkiye ile müzakerelerin 

fişinin kalıcı olarak çekilmesini" istedi. De Lange, AB ve Türkiye'nin bir işbirliği üzerinde çalışması gerektiğini 

savundu. 

Türkiye Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Hami Aksoy, kabul edilerek Genel Kurul'a sevk edilen raporla ilgili açıklama 

yaptı: 

"Hukuki bağlayıcılığı olmayan, tavsiye kararı niteliğindeki taslak raporda, ülkemizin AB'ye katılım müzakerelerinin 

resmen askıya alınması çağrısında bulunulması kesinlikle kabul edilemez. Raporda yer alan asılsız iddialar ise, 

AP'nin ülkemize karşı taraflı ve önyargılı tutumunun yeni bir göstergesidir. 

Sözkonusu taslak rapora ve tutarsız yaklaşımlarla verildiği anlaşılan değişiklik önergelerine ilişkin olarak gerekli 

girişimlerde bulunduk ve bulunmaya devam ediyoruz. AP üyelerine ülkemizde Cumhurbaşkanlığı Hükümet 

Sistemine geçişle birlikte yaşanan gelişmeleri ve mevcut reform sürecimizi anlatıyoruz. 

Buna rağmen, ülkemiz karşıtı çevrelerden beslenerek ortaya atılan mesnetsiz iddiaların taslak raporda yer almaya 

devam ettiğini üzülerek görüyoruz. Gerekli düzeltmelerin yapılarak Mart ayındaki AP Genel Kurulu'nda 

onaylanacak nihai raporun daha gerçekçi, tarafsız ve teşvik edici olmasını bekliyoruz. Ancak böyle bir rapor 

ülkemizce dikkate alınacaktır." 

AB ülkeleri sıcak bakmıyor 

Liberal Grup üyesi Marietje Schaake ise, bu oylama ile AP'nin "Erdoğan'ın Türkiye üzerindeki otoriter tutumunun 

sona ermesi gerektiği konusunda net bir işaret gönderdiğini" söyledi. 

Schaake, Kati Piri gibi, AB'nin Türkiye ile olan bağlarını tamamen koparmasına karşı çıkıyor. 

AP Genel Kurulu, Dış İlişkiler Komitesi tarafından kabul edilen öneriyi önümüzdeki ay görüşecek. AB Komisyonu 

da, Türkiye Raporu'nu 29 Mayıs'ta açıklayacak. 

Avrupa Parlamentosu'nun aksine, AB üyesi ülkeler, Türkiye ile müzakerelerin resmen askıya alınmasına sıcak 

bakmıyor. 

https://www.bbc.com/turkce/haberler-dunya-47308877 

 

 

Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Hami Aksoy’un Avrupa Parlamentosu Dış İlişkiler Komitesi’nde Kabul Edilerek 

Genel Kurula Sevk Edilen 2018 Türkiye Raporu Taslağı Hakkındaki Soruya Cevabı 

20 Şubat 2019 

Avrupa Parlamentosu (AP) 2018 Türkiye Raporunun ilk taslağı 14 Kasım 2018 tarihinde açıklanmıştır. Bugüne 

https://tr.sputniknews.com/savunma/201902201037765551-savunma-sanayii-baskani-demir-s400-patriot/
https://www.bbc.com/turkce/haberler-dunya-47308877
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kadar AP üyeleri tarafından taslak rapora ilişkin olarak verilen toplam 319 değişiklik önergesi, uzlaşı komisyonu 

toplantılarında tartışılmıştır. Üzerinde uzlaşıya varılan taslak rapor bugün (20 Şubat 2019) AP Dış İlişkiler 

Komitesi’nde (AFET) oylanmıştır. Ancak nihai raporun, Mart ayında (11-14 Mart veya 25-28 Mart 2019 

tarihlerinde) düzenlenecek AP Genel Kurulu’nda kabul edilmesi beklenmektedir. 

Hukuki bağlayıcılığı olmayan, tavsiye kararı niteliğindeki taslak raporda, ülkemizin AB’ye katılım müzakerelerinin 

resmen askıya alınması çağrısında bulunulması kesinlikle kabul edilemez. Raporda yer alan asılsız iddialar ise, 

AP’nin ülkemize karşı taraflı ve önyargılı tutumunun yeni bir göstergesidir. 

Sözkonusu taslak rapora ve tutarsız yaklaşımlarla verildiği anlaşılan değişiklik önergelerine ilişkin olarak gerekli 

girişimlerde bulunduk ve bulunmaya devam ediyoruz. AP üyelerine ülkemizde Cumhurbaşkanlığı Hükümet 

Sistemine geçişle birlikte yaşanan gelişmeleri ve mevcut reform sürecimizi anlatıyoruz. 

Buna rağmen, ülkemiz karşıtı çevrelerden beslenerek ortaya atılan mesnetsiz iddiaların taslak raporda yer almaya 

devam ettiğini üzülerek görüyoruz. Gerekli düzeltmelerin yapılarak Mart ayındaki AP Genel Kurulu’nda 

onaylanacak nihai raporun daha gerçekçi, tarafsız ve teşvik edici olmasını bekliyoruz. Ancak böyle bir rapor 

ülkemizce dikkate alınacaktır. 

Türkiye, AB’ye katılım sürecinde ve bu yolda reform çalışmalarını sürdürme konusunda kararlıdır. Bunu her şeyden 

önce, en yüksek standartları hak eden halkımız için istiyoruz. Türkiye’nin katılım müzakerelerinin askıya alınmasına 

değil, katılım sürecinin önünün açılmasına ihtiyaç vardır. Katılım süreci hem Türkiye’nin hem AB’nin yararınadır. 

Bu kapsamda AB’nin ve AB halklarının temsil edildiği AP’nin, aday ülke Türkiye’ye karşı ahdi yükümlülüklerine 

sadık kalmasını bekliyoruz. 

http://www.mfa.gov.tr/sc_-07_-ap-turkiye-rapor-taslagi-hk-sc.tr.mfa  

 

 

Çavuşoğlu: Kıbrıs etrafında iki gemiyle sondaja başlıyoruz, Akdeniz'de Türkiyesiz hiçbir şey yapılamaz 

21 Şubat 2019 

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, önümüzdeki günlerde Kıbrıs etrafında iki gemiyle sondaja başlayacaklarını 

duyurdu. Çavuşoğlu, Akdeniz'de Türkiye olmadan hiçbir şey yapılamayacağını, buna müsaade etmeyeceklerini 

söyledi. Çavuşoğlu, “Önümüzdeki günlerde Kıbrıs etrafında iki gemiyle sondaja başlıyoruz. Eskiden Barbaros 

Hayrettin Paşa sismik araştırmalar yapıyordu. Şimdi bir platformumuz var. Alanya bölgesinde mart ayına kadar 

sondaj yapıyor. O bittikten sonra Kıbrıs'a gidecek. Yeni platformumuz da bugünlerde geldi geliyor. Karadeniz'e 

gidecekti, onu da oraya kaydırıyoruz ki o bölgede bizsiz bir şey yapılamayacağını o bölgeye uzaklardan gelenler de 

onların şirketleri de görsün. Akdeniz'de Türkiyesiz hiçbir şey yapılamaz, buna müsaade etmeyiz." Dedi.  

Rusya ile ilişkilerin geliştirilmesinin de Türkiye'nin yararına olduğunu dile getiren Çavuşoğlu, Batılıların bir NATO 

ülkesi olarak Rusya ile ilişki kurulmasını eleştirse de o NATO üyesi ülkelerin çoğunun Rusya ile daha iyi ilişkiler 

içinde olduğuna işaret etti. 

Çavuşoğlu, şöyle devam etti: 

"Biz bugün gaz ihtiyacımızın yüzde 50'sini Rusya'dan alıyoruz. Avrupa ülkelerinin bazıları yüzde 80, 90'ını alıyor. 

Son zamanlarda Trump'ın Almanya'ya yüklenmesinin sebebi de bu. Sen alırken iyi, ben stratejik ilişki kurduğum 

zaman ya da Türk Akımı inşa ettiğim zaman problem çıkıyor. Neden, hep çifte standart anlayışından kaynaklanıyor. 

Bu bölgede, bu coğrafya yaşıyorsa kriz yönetimini çok iyi başarmanız lazım. Biz Türkiye olarak bugün kriz 

yönetiminde dünyada en önemli aktörüz. Yanı başımızdaki Suriye'de biz olmasaydık hala günde binlerce insan 

ölmeye devam ediyordu. Ama yaptığımız hamlelerle Halep'ten bu yana, Astana süreciyle, Soçi süreciyle, anayasa 

komisyonuyla, İdlib anlaşmasıyla ve diğer hamlelerimizle biz bugün Suriye konusunda en iyi ülke haline geldik. 

İlkeli tutumumuzla, hiçbir gizli ajandası olmayan bir ülke olarak bugün söylediğimiz her şey gerçekleri söylüyoruz. 

Yerini buluyor. Ve Türkiye en önemli aktör." 

https://tr.sputniknews.com/dogu_akdeniz/201902211037795106-mevlut-cavusoglu-kibris-sondaj/ 

 

 

Çavuşoğlu; Kıbrıs’ın güneyinde sondaja başlayacağız 

21 Şubat 2019  

Türkiye Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu,Fatih gemisinin Alanya açıklarında sondaj yaptığını hatırlattı ve bunu 

Kıbrıs’ın güneyine kaydıracaklarını; bugünlerde gelecek olan ikinci platformumu da Kıbrıs’ın güneyine kaydırarak 

sondaja başlayacaklarını söyledi. 

Çavuşoğlu, Kıbrıs’la ilgili müzakere sürecinde 2017’de bir başarı elde edemediklerini de kaydetti ve Rum tarafının 

Türklerle gücü, yönetimi ve ekonomiyi paylaşmak istemediğini belirtti. 

“NEYİ MÜZAKERE EDECEĞİZ” 

Çavuşoğlu, Bodrum Deniz Ticaret Odası’nda sivil toplum kuruluşu (STK) temsilcileri ile bir araya geldiği toplantıda 

http://www.mfa.gov.tr/sc_-07_-ap-turkiye-rapor-taslagi-hk-sc.tr.mfa
https://tr.sputniknews.com/dogu_akdeniz/201902211037795106-mevlut-cavusoglu-kibris-sondaj/
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yaptığı konuşmada “Şimdi ise neyi müzakere edeceğimize karar vermeden bir daha müzakereye başlamayalım dedik. 

Ama bu konuda da ilelebet bekleyecek değiliz. Rum tarafı artık Türk tarafı ile bir şeyleri paylaşmak istemiyorsa biz 

de ona göre adımlarımızı atarız.” diye konuştu. 

Çavuşoğlu, Kıbrıs etrafındaki doğalgaz rezervleri konusunda kendilerinin ısrarlı bir şekilde” Bunu tek taraflı 

yapmayın Kıbrıs Türk halkının haklarını garanti altına aldıktan sonra yapın” demelerine rağmen sondaja 

başladıklarına işaret etti. 

Çavuşoğlu, “Bizim de Fatih gemimiz var. Alanya açıklarında sondaj yapıyor. Bunu Kıbrıs’ın güneyine kaydırıyoruz. 

Bugünlerde gelecek olan ikinci platformumuzu da o bölgeye kaydırarak sondaja başlayacağız. Barbaros Hayrettin 

Paşa gemisi bunun ön hazırlıklarını yapıyor. Tespit edilen yerlerde isabetli bir şekilde bu sondaj çalışmalarını 

yapalım.” dedi. 

https://kibrisvolkan.net/cavusoglu-kibrisin-guneyinde-sondaja-baslayacagiz-13344.html  

 

 

Türkiye’nin sondaj hamlesi Kuzey Kıbrıs’ta nasıl algılandı? 

22 Şubat 2019 

… KKTC’nin eski Tarım ve Doğal Kaynaklar Bakanı ve Toplumcu Demokrasi Partisi Dış İlişkilerden Sorumlu eski 

Genel Sekreter Yardımcısı Sami Dayıoğlu ise, konuyla ilgili şunları söyledi: 

Şimdi zaten birinci gemi şu anda Antalya açıklarında sondaj yapmaktadır. Okuduğum haberler çerçevesinde sayın 

Çavuşoğlu, ikinci geminin geleceğini ve Kıbrıs açıklarında da bunun sondajını yapacağını söylüyor. Fakat sayın 

Çavuşoğlu bunu son geçtiğimiz üç-beş aydan beridir söylüyor. Nitelikte ve nicelikte bu konuda bir icranın olmadığını 

görmekteyiz. Bunu bir blöf olarak algılamaktayım. Karşı tarafı biraz köşeye sıkıştırma anlamında algılamaktayım. 

… Çünkü fiiliyatta, gerçekte herhangi bir şey yok. Eğer görüşme neticesinde hakikaten olumlu bir gelecek 

görülüyorsa onu büyük ülkeler, örneğin, Rusya, Amerika, Fransa gibi esas sondaj yapabilecek kapasitede olan 

ülkeler varken Türkiye’nin böyle bir şeye girişmesinin maliyet açısından da pek fizibl görmüyorum. Bundan dolayı 

ben şahsen bunu sadece bir blöf olarak nitelendiriyorum. 

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902221037818118-turkiye-sondaj-kuzey-kibris-algi-akinci-anastasiadis/  

 

 

Dış Temsilciliklerimizce Darbe Teşebbüsü Sonrası Yapılan Girişimler 

(22 Şubat 2019 itibarıyla) 

Dış temsilciliklerimizin resmi görüşmeleri;  

• Cumhurbaşkanı seviyesinde: 228  

• Başbakan seviyesinde: 241  

• Bakan seviyesinde: 1580  

• Milletvekili seviyesinde: 2904  

• Üst düzey resmi temasların toplamı: 15255 

Dış temsilciliklerimizin;  

• Yazılı/görsel basınla mülakatları: 3561  

• Basın toplantıları: 433  

• Yayınladıkları makale/mektuplar: 919 

http://www.mfa.gov.tr/dis-temsilciliklerimizce-darbe-tesebbusu-sonrasi-yapilan-girisimler-31-ocak-2019.tr.mfa  

https://kibrisvolkan.net/cavusoglu-kibrisin-guneyinde-sondaja-baslayacagiz-13344.html
https://tr.sputniknews.com/columnists/201902221037818118-turkiye-sondaj-kuzey-kibris-algi-akinci-anastasiadis/
http://www.mfa.gov.tr/dis-temsilciliklerimizce-darbe-tesebbusu-sonrasi-yapilan-girisimler-31-ocak-2019.tr.mfa
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Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu’nun Birleşmiş Milletler İnsan Hakları Konseyi 40. Oturumuna katılmak üzere 

Cenevre’yi ziyareti 

 24-25 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız, Birleşmiş Milletler İnsan Hakları Konseyi 40. Oturumuna katılmak ve Silahsızlanma 

Konferansına hitap etmek üzere Cenevre’yi ziyaret etti. 25 Şubat 2019 tarihinde Sayın Bakanımız Silahsızlanma 

Konferansında yaptığı konuşmada, nihai hedefin nükleer silahlardan arındırılmış bir dünya olduğunu vurguladı.  

Aynı gün Sayın Bakanımız Fas İnsan Haklarından Sorumlu Devlet Bakanı Mustapha Ramid’le biraraya geldi ve 

ülkesinde FETÖ okullarının kapatılmasından dolayı memnuniyetimizi belirtti. 

Sayın Bakanımız Angola Dış İlişkiler Bakanı Manuel Domingos Augusto’yla da bir görüşme gerçekleştirdi. 

Görüşmede ekonomik ve kültürel ilişkilerimiz ele alındı. 

Sayın Bakanımız BM İnsan Hakları Yüksek Komiseri Michelle Bachelet’yle de biraraya geldi ve kendisine yeni 

görevinde başarılar diledi. 

Sayın Bakanımız Birleşmiş Milletler’in, Cemal Kaşıkçı cinayeti konusundaki şeffaf ve ilkeli duruşumuzu takdir 

ettiğini vurguladı. 

Son olarak Sayın Bakanımız BM İnsan Hakları Konseyi’nin 40. Oturumunda yaptığı konuşmada, FETÖ, 

PKK/PYD/YPG ve DEAŞ başta olmak üzere birçok terör tehdidiyle aynı anda mücadele etmesine rağmen ülkemizin 

insan haklarına her zaman önem verdiğini anlattı. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-bm-insan-haklari-konseyine-katilimi.tr.mfa  

 

 

Çavuşoğlu: Kıbrıslı Türkler ambargolardan acı çekiyor 

25 Şubat 2019 

Türkiye Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, İsviçre’de İnsan Hakları Konseyi oturumunda konuştu. 

Çavuşoğlu, Kıbrıslı Rumların, haksız ve insanlık dışı ambargolardan acı çekmeye devam eden Kıbrtıslı Türklerin 

siyasi eşitliğini hala sindiremediğini belirterek, yeni müzakere sürecinin bu zihniyetin değişmesinden sonra 

başlatılabileceğini söyledi. 

Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, İsviçre’deki Birleşmiş Milletler Cenevre Ofisi’nde 

başlayan İnsan Hakları Konseyinin 40’ıncı oturumunun açılışındaki “yüksek seviyeli” bölümde Konseye hitap etti. 

Konuşmasında Kıbrıs konusuna da değinen Çavuşoğlu, şunları kaydetti: 

“Kıbrıslı Rumlar, haksız ve insanlık dışı ambargolardan acı çekmeye devam eden Kıbrıslı Türklerin siyasi eşitliğini 

hala sindiremiyor. Onların çözüm anlayışı, Kıbrıs Türklerini fiili bir etnik azınlık olarak mevcut devletlerine entegre 

etmektir. Yeni müzakere süreci, ancak bu zihniyetin değişmesinden sonra başlatılabilir.” 

https://www.kibrisgazetesi.com/dunya/cavusoglu-kibrisli-turkler-ambargolardan-aci-cekiyor/61893  

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-bm-insan-haklari-konseyine-katilimi.tr.mfa
https://www.kibrisgazetesi.com/dunya/cavusoglu-kibrisli-turkler-ambargolardan-aci-cekiyor/61893
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Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu’nun Hollanda, Çad ve Çin Halk Cumhuriyeti Büyükelçileriyle görüşmeleri 

 26 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız 26 Şubat 2019 tarihinde Hollanda Büyükelçisi Marjanne De Kwaasteniet, Çad Büyükelçisi Adoum 

Dangaï Nokour Guet ve Çin Halk Cumhuriyeti Büyükelçisi Deng Li’yle birer görüşme gerçekleştirdi. Görüşmelerde 

ikili ilişkilerimiz ele alındı. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-buyukelci-kabulleri.tr.mfa  

 

 

Hocalı Katliamının 27. Yıldönümü Hk. 

26 Şubat 2019 

26 Şubat 1992 tarihinde Azerbaycan’ın Yukarı Karabağ bölgesindeki Hocalı şehrine Ermenistan Cumhuriyeti 

birlikleri tarafından düzenlenen saldırıda, yüzlerce Azerbaycan vatandaşı öldürülmüş, yaralanmış ya da esir 

alınmıştır. 

Sivil halka yöneltilen bu saldırganlık ve Ermenistan’ın Azerbaycan topraklarını işgali neticesinde bir milyondan 

fazla Azerbaycanlı yurtlarından edilmiş ve kendi vatanlarında kaçkın hayatı yaşamaya mahkûm bırakılmıştır. 

Bu katliamı ve Ermenistan’ın Azerbaycan topraklarındaki süregelen işgalini şiddetle kınıyoruz. 

Azerbaycanlı kardeşlerimizin 27 yıl önce Hocalı’da maruz kaldıkları katliamın acısını derinden hissediyor ve 

samimiyetle paylaşıyoruz. 

Bu trajedide hayatını kaybedenlere Allah’tan rahmet diliyor, tüm Azerbaycanlı kardeşlerimize taziyelerimizi 

sunuyoruz. 

http://www.mfa.gov.tr/no_39_-hocali-katliami-hk.tr.mfa  

 

 

"Kıbrıs Türk halkının da haklarını savunmak için mücadele ediyoruz" 

26 Şubat 2019 

TC Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, "Kıbrıs Türk halkının da haklarını savunmak için mücadele ettiklerini 

kaydetti ve "Kıbrıs etrafında ve Doğu Akdeniz'de Türkiye'nin ve Kıbrıs Türk halkının her türlü hakkını korumak, 

kollamak için ne gerekiyorsa onu yapıyoruz." Dedi. 

https://www.kibrisgazetesi.com/dunya/kibris-turk-halkinin-da-haklarini-savunmak-icin-mucadele-ediyoruz/61972  

 

 

Kıbrıs'ta liderlerden 'güven yaratıcı önlemlerin hayata geçirilmesi' mutabakatı 

26 Şubat 2019 

Anastasiadis ile görüşmenin iki bölümde gerçekleştiğini ifade eden Akıncı, "İlk bölümde güven yaratıcı önlemlerle 

ilgili daha önceden varılan mutabakatların yaşama geçirilmesi ve yeni bazı unsurlar üzerinde mutabakata vardık. 

İkinci bölümde ise olası bir çözümde kurucu devletlerin yetkilerinin genişletilmesi konusu ile ilgili görüş 

alışverişinde bulunduk" diye konuştu. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-buyukelci-kabulleri.tr.mfa
http://www.mfa.gov.tr/no_39_-hocali-katliami-hk.tr.mfa
https://www.kibrisgazetesi.com/dunya/kibris-turk-halkinin-da-haklarini-savunmak-icin-mucadele-ediyoruz/61972
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'ELEKTRİK ŞEBEKELERİNİN BAĞLANTISI KONUSUNDA PÜRÜZ KALMADI' 

Kuzey ve Güney arasındaki elektrik şebekelerinin kalıcı olarak bağlantısı konusunda herhangi bir pürüz kalmadığını, 

bu konuda geçici bağlantı yapılabildiğini, şimdi artık bağlantıların sürekli hale geleceğini söyleyen Akıncı, bunun 

her iki tarafa da ciddi avantajlar getireceğini belirtti. 

Bu konuda artık geçici anlaşma yaparak, bir tarafın diğer tarafa elektrik satması gibi düzenlemelere de gerek 

kalmadığını dile getiren Akıncı, sürekli bir anlaşma söz konusu olacağını ve taraflar arasında mahsuplaşmalar 

yapılacağını ifade etti. 

Cep telefonlarının her iki tarafta da kullanılabilir hale getirilmesi konusunda da mutabakata varıldığını aktaran 

Akıncı, "Varılan mutabakatla komitenin daha önce de ortaya koyduğu görüşler ışığında Avrupa'da konuşlu bir 

merkez üzerinden her iki tarafın operatörlerinin ayrı ayrı anlaşmalarını o merkezle yapacak. Merkez üzerinden cep 

telefonları ile iletişim her iki tarafta da olanaklı hale gelecek. Bunun üzerinde mutabakat sağlandı" ifadesini kullandı. 

'MAYINLARLA İLGİLİ DE ANLAŞMAYA VARILDI' 

Taraflar arasında mayınlarla ilgili konuda da mutabakata varıldığını kaydeden Cumhurbaşkanı Akıncı, "Her iki 

taraftan da dokuzar mayın tarlasının temizlenmesi ile ilgili askeri yetkililerin çalışmasına karar verildi. Esas hedef, 

tümüyle Ada'nın mayından temizlenmesidir" dedi. 

'RUM RESSAMLARA AİT ESERLER, SAHİPLERİNE İADE EDİLECEK' 

Mustafa Akıncı, Kuzey Kıbrıs tarafının, 1974'ten sonra kuzeyde muhafaza altına alınan Rum ressamlara ait eserlerle 

ilgili Kültür Komitesi'nin önerisi çerçevesinde ve hükümetle de istişare edilerek kolektif bir karar ürettiklerini, bu 

resimleri sahiplerine iade edeceklerini kaydetti. Buna karşılık Anastasiadis'in de Kıbrıs Radyo Yayın Kurumunda 

1963 öncesinde kayıtları bulunan Kıbrıslı Türk sanatçılara ait kayıtları ileteceklerini belirttiğini aktaran Akıncı, 

bugün üzerinde mutabakat sağlanan konuların Kıbrıs'ta yaşayan tüm toplumların yaşam kalitesini artırmaya dönük, 

güvenliklerini ve kültürlerini ilgilendiren konularla ilgili olduğunu, bu alınan kararları önemsediğini vurguladı. 

'ANASTASİADİS, FEDERAL YAPIYLA ALAKALI ÇÖZÜM ÖNERİLERİNİ AYRINTILI BİR ŞEKİLDE 

ANLATTI' 

Anastasiadis'in olası federal yapıda bir çözümde kurucu devletlerin yetkilerinin genişletilmesi konusunda ayrıntılı 

bir sunum yaparak görüşlerini aktardığını söyleyen Akıncı, şunları kaydetti: 

"Anastasiadis, merkezdeki yetkilerin hangilerinin ilkesel anlamda, hangilerinin merkezde kalması gerektiği 

konusunda düşüncelerini söyledi ama o yetkilerin tümü üzerinde ayrıntılı, somut olarak kanatlara (kurucu devletlere) 

verilsin şeklinde bir çalışma yine eksik kaldı. Anastasiadis bu konudaki çalışmalarını daha da sürdüreceğini söylüyor. 

Biz de bu çalışmaları gelecekte de değerlendirebileceğimizi düşünüyoruz. Bir konunun altını yeniden çizmekte fayda 

görüyorum. Yanlış anlamalara meydan vermemek bakımından. Ne kadar daraltılırsa daraltılsın merkezdeki yetkiler, 

bir miktar yetki kalacak. Siyasi eşitlik de bu noktada önem arz ediyor. Geriye kalacak yetkiler merkezin elinde 

bulunduracağı yetkiler ne kadar dar olursa olsun orada kararların nasıl üretileceği meselesidir. Bu, siyasi eşitlik 

kararlara etkin katılım konusunda da kendini göstermektedir. Bu alanlardaki tarafların pozisyonu aynı şekilde devam 

ediyor". 

Akıncı, Anastasiadis ile yeniden görüşme için bir tarih saptamadıklarını, ileriki bir tarihte Rum lider ile bir araya 

gelme olasılıklarının bulunduğunu sözlerine ekledi. 

BM: GÖRÜŞMELER YAPICI BİR ORTAMDA GERÇEKLEŞTİ 

Birleşmiş Milletler (BM) Kıbrıs'taki İyi Niyet Misyon Ofisi, Kuzey Kıbrıs Yönetimi Cumhurbaşkanı Mustafa Akıncı 

ile Kıbrıs Cumhuriyeti lideri Nikos Anastasiadis'in Kıbrıs müzakerelerinde güven yaratıcı önlemler kapsamında 

elektrik temini, mayın temizleme, sanat eserlerinin iadesi gibi konularda adım atma kararı aldığını açıkladı. 

İyi Niyet Misyonu'ndan yapılan yazılı açıklamada, BM Genel Sekreteri'nin Kıbrıs Özel Temsilcisi Elizabeth 

Spehar'in ev sahipliğinde gerçekleştirilen görüşmede, Akıncı ile Anastasiadis arasındaki görüşmenin yapıcı bir 

ortamda gerçekleştiği belirtildi. 

Anastasiadis'in Cumhurbaşkanı Akıncı'ya olası federal yapıda bir çözümde kurucu devletlerin yetkilerinin 

genişletilmesi konusundaki düşüncelerini aktardığı ve konuyla ilgili temel prensiplerin derinlemesine görüşüldüğü 

ifade edildi. 

Açıklamada, Kıbrıs'taki tüm halkların günlük yaşamlarını kolaylaştırmak amacıyla, iki toplumlu teknik komitelerin 

daha yoğun çalışmalar yürütmesi konusunda karar alındığı bildirildi. 

https://tr.sputniknews.com/dogu_akdeniz/201902261037890952-kibris-liderler-guven-yaratici-onlemlerin-hayata-

gecirilmesi-mutabakati/  

 

 

 

Erdoğan'dan S-400 açıklaması: Bu taarruz sistemi değil savunma sistemi 

26 Şubat 2019 

https://tr.sputniknews.com/dogu_akdeniz/201902261037890952-kibris-liderler-guven-yaratici-onlemlerin-hayata-gecirilmesi-mutabakati/
https://tr.sputniknews.com/dogu_akdeniz/201902261037890952-kibris-liderler-guven-yaratici-onlemlerin-hayata-gecirilmesi-mutabakati/
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, NTV canlı yayınında konuştu. ABD ile S-400 gerginliğine dair değerlendirmelerde 

bulunan Erdoğan, "Kusura bakmayın biz bu anlaşmaları yaptık, bitti bu iş. S-400 taarruz sistemi değil, savunma 

sistemi. Stoltenberg ile yaptığım görüşmelerde o da bizi bu konuda haklı buluyor" dedi. 

— Onların askerinin büyük bir çoğunluğu çekilecek. 300-400 kişiyi bırakmaları söz konusu olabilir. Bizim için 

önemli olan güvenli bölgenin bizim kontrolümüzde olmasıdır, bunu Almanya'ya ABD'ye söyledim. Macron 

görüşmek istedi, 'Seçim kampanyalarımız var, müsait olduğumuzda size döneriz' dedim. 

— Terör koridoru konusunda ne kadar hassassak, Suriye'nin bütünlüğü konusunda da o kadar hassasız. 

— Avrupa Birliği 3+3 milyar avro sözü verdi, bize gelen 1.7 milyar avro. Kapılarımızı bile açmadık, açsak Avrupa 

iyice tutuşacak. 

— Trump Obama'nın Suriye tutumundan rahatsız olduğunu bize bizzat anlattı. Yol haritasının bir an önce 

tamamlaması lazım.  ABD silahları mutlaka toplamalı. 'Silahlar toplanacak' sözünü samimi bulmuyorum. Bölgede 

bir silah piyasası oluştuğunu düşünüyorum. 

— (Kushner'in Ankara'ya ziyareti) Şu anda görüşme, Sayın Trump'ın da bana ifade ettiği şekliyle ağırlıklı olarak 

ekonomi ve bölge sorunları. Bizden de böyle bir talep söz konusu oldu. Çad Cumhurbaşkanı da gelecek, kanaat 

önderleriyle toplantı var. Belki bir ara ben de kabul ederim. Bir görüşme Hazine Maliye Bakanımızla o arada yapma 

durumumuz olabilir. 

— (Adana mutabakatı) Baba Esed'in zamanında atılmış bir adım. Bu muhtıranın içerisinde önemli olan başlık bana 

göre, teröristlere veya terör örgütlerine karşı bizim onları kovalama hakkımız var. Bizim şu anda bu mutabakatla 

Sayın Putin'in de bize 'Siz, bu mutabakatı niçin masada tutmuyorsunuz?' yaklaşımı biraz da oradan geliyor. Bu şunu 

gösteriyor; Amerika, koalisyon güçleri, Suriye'ye davetli değildir ama oradalar. Türkiye ise sınırı 911 kilometre 

olması hasebiyle tehdit altında olduğundan hareketle Adana Mutabakatı sebebiyle de bu adımı atmıştır, atmakta da 

haklıdır. Ama Rusya davetlidir. Böyle bir sürecin içerisinde biz, üzerimize düşeni yapıyoruz. Sınırdaş bir ülke olarak 

da bu tehdit karşısında tedbirlerimizi alıyoruz. Olay budur. 

—  (S-400) Obama döneminde Patriotlar konusunda olumlu bir cevap verilmedi. Biz de olumsuz bir yaklaşımın 

olmasının ardından kendi göbeğimizi kestik. Sayın Putin'le S-400'leri konuştuk. Gerek kredi, gerek ortak üretim, 

gerek süre konusunda bize çok çok olumlu yaklaştı. Kredi şartları açısından güzel bir imkan sundu. Güzel imkanlar 

sunulduktan sonra hayır bunu almayacağız mı diyelim? 

'KUSURA BAKMAYIN, ANLAŞMALARI YAPTIK, BİTTİ BU İŞ' 

— Yunanistan, Bulgaristan, Slovakya'da oluyor, sesiniz çıkmıyor, Türkiye'yle ilgili bu adımı atıyorsunuz. Patriotlar 

konusunda, eğer bize bu iyi şartları sağlarsanız biz buna da varız. Biz de alternatifli çalışmak durumundayız. Ama 

yok S-400 almayın. Kusura bakmayın biz bu anlaşmaları yaptık, bitti bu iş. S-400 taarruz sistemi değil, savunma 

sistemi. Stoltenberg ile yaptığım görüşmelerde o da bizi bu konuda haklı buluyor. Ortaklarımıza şunu alma bunu al 

bunu dayatamayız dedi. NATO'da ödemelerini en hassas şekilde yapan ülkelerden biriyiz. 

— (AP Raporu) Avrupa Parlamentosu'nun aldığı bu kararların hiçbir kıymet-i harbiyesi yoktur. Bunlar kendileri 

çalıp kendileri oynuyorlar. AB ikiyüzlülüğün tarihini yazmıştır. AB üyesi ülkelerde idam yasaktır değil mi? Şimdi 

AB üyesi ülkeler Sisi'nin davetine icabetle resim verdiler mi? O hafta içerisinde 9 genci bu Sisi idam etti. Kendi 

başkanlığı döneminde 42 tane Mısırlıyı idam etti. Sen nasıl oluyor da idama hem hoş bakmayacaksınız, ondan sonra 

da gidip idamı gerçekleştiren böyle bir adamla aynı karede poz vereceksiniz. Türkiye'de bazı kişiler cezaevine 

atıldığı anda kıyameti koparan bu AB değil mi? Avrupa Birliği bir çekim merkezi olma şansını yitirmiştir. Bu bizi 

nereye götürebilir? Kendi yolumuzu artık çizmeye götürebilir. Bunların ağzının kokusunu dinlemeye mecbur değiliz. 

— Guaido seçilmiş bir lider değildir. Ülkenin altın ve elmaslarına göz koyma operasyonudur. Bizim darbelere karşı 

olan tavrımız nettir. Öyle anlatıyorlar ki, sanki her taraf açlık, sefalet şu bu falan. Kısa bir süre önce oradaydım, 

böyle bir şey yok. 

— Venezüella'dan kaçıp gelen bir kimse yok. Guaido Türkiye'yi tanımadığı için Türkiye'yi kabile devleti sanıyor. 

Önce öğrenmesi lazım. Devlet adamı olmak öyle kolay bir iş değil. 

https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902261037891485-erdogan-ntv-canli-yerel-secimler/  

 

 

Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Hami Aksoy’un PKK Unsurlarının Avrupa Konseyi Binası Önündeki Eylemleri 

Hakkındaki Soruya Cevabı 

26 Şubat 2019 

Terör örgütü PKK unsurlarının Avrupa’nın çeşitli ülkelerinde PKK elebaşı Öcalan’ın fotoğraflarını da kullanarak 

düzenlediği gösteriler hakkında Avrupalı muhataplarımıza gerekli uyarılarda bulunmuş ve gösterilerin şiddet 

potansiyeline dikkat çekmiştik. 

Son olarak PKK yanlılarının Strazburg’da Avrupa Konseyi Agora binası önünde 25 Şubat 2019 tarihinde 

gerçekleştirdikleri şiddet içeren eylem, PKK’nın gerçek yüzünü bir kez daha göstermiştir. 

https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902261037891485-erdogan-ntv-canli-yerel-secimler/
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Terörizm propagandası niteliğindeki bu tür eylemlere izin verilmesini kınıyoruz. 

 

Avrupa’da bazı çevrelerin ve basının PKK eylemlerini hala, sözde ‘Kürt aktivistlerin’ gerçekleştirdiği eylemler 

olarak nitelemesi ise esef vericidir. Bu durum çifte standartların ulaştığı noktayı açıkça ortaya koymaktadır. 

http://www.mfa.gov.tr/sc_-09_-pkk-unsurlarinin-avrupa-konseyi-binasi-onundeki-eylemleri-hk-sc.tr.mfa  

 

 

Erdoğan: Bizim Kürdistan diye bir bölgemiz yok 

26 Şubat 2019 

HDP'yi eleştiren Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan,— Türkiye'de Kürdistan diye bir bölge var mı? Ne diyor, 

'Kürdistan'ı biz kazanacağız'. Sen ülkeyi terk et. Irak'ta Kürdistan Bölgesi var, oraya git. Bizim Kürdistan diye bir 

bölgemiz yok. Türkiye'de benim böyle bir bölgem yok. 

https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902261037883400-cumhurbaskani-erdogan-giresun-mitingi/  

 

 

 
Dev tatbikatı casus iftirası atılan amiraller yönetiyor 

28 Şubat 2019 

Cumhuriyet tarihinin en büyük deniz tatbikatı ‘'Mavi Vatan 2019'' üç denizde birden aynı anda başladı.  Askeri 

Casusluk ve Balyoz kumpas davalarının mağdurları Yankı Bağcıoğlu ile Yavuz Kılıç, yıllarca hapis yattıktan sonra 

TSK’ya döndü. Bugün en büyük deniz tatbikatını koordine ediyorlar. 

Tuğamiral Yavuz Kılıç, 17 Ağustos 1999 Marmara depreminde yüzbaşı rütbesi ile Gölcük Deniz Üssü'nde nöbetçi 

subay olduğu gün, enkaz altında kaldı. Ölümden döndü ve enkaz altından 48 saat sonra çıkarıldı. Albay olduğu 

dönemde ise Balyoz kumpasına uğrayıp, 16 yıl hapse mahkum oldu. 21 ay hapis yatan Kılıç, kumpas çökünce beraat 

etti. Geçen yıl tuğamiral rütbesine terfi eden ve Gölcük Donanma Üs Komutanı olan Kılıç da Tuğamiral Bağcıoğlu 

ile birlikte şimdi en büyük tatbikatı yönetiyor. 

Deniz Kuvvetleri Komutanlığı tarafından Cumhuriyet tarihinde ilk kez üç denizde aynı anda başlayan ''Mavi Vatan 

2019'' tatbikatına 103 savaş gemisi katılıyor. Firkateyn, hücumbot, denizaltı, mayın avlama ve amfibi çıkarma, 

karakol ve Sahil Güvenlik gemilerine SAS, SAT ve Amfibi hücum timleri de eşlik ediyor. Denizlerimizdeki 462 bin 

kilometrelik bölgede başlayan ve 8 Mart'a kadar devam edecek olan tatbikatta, taarruz helikopterleri, hava ihbar 

kontrol uçakları ile milli savaş gemisi TCG Burgazada korveti de yer alıyor. 

http://www.mavikocaeli.com.tr/haber-dev-tatbikati-casus-iftirasi-atilan-amiraller-yonetiyor-

45700.html?fbclid=IwAR2hklSsPF4K4JZyEEoXWaPqzzxqeMKmipOB8HrmQfCV8xys9P2bM-QsgYE  

 

 

‘Kıbrıs'ta 'gevşek federasyon', müzakere çarkını 50 yıl geri götürür’ 

28 Şubat 2019 

http://www.mfa.gov.tr/sc_-09_-pkk-unsurlarinin-avrupa-konseyi-binasi-onundeki-eylemleri-hk-sc.tr.mfa
https://tr.sputniknews.com/turkiye/201902261037883400-cumhurbaskani-erdogan-giresun-mitingi/
http://www.mavikocaeli.com.tr/haber-dev-tatbikati-casus-iftirasi-atilan-amiraller-yonetiyor-45700.html?fbclid=IwAR2hklSsPF4K4JZyEEoXWaPqzzxqeMKmipOB8HrmQfCV8xys9P2bM-QsgYE
http://www.mavikocaeli.com.tr/haber-dev-tatbikati-casus-iftirasi-atilan-amiraller-yonetiyor-45700.html?fbclid=IwAR2hklSsPF4K4JZyEEoXWaPqzzxqeMKmipOB8HrmQfCV8xys9P2bM-QsgYE
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Diplomatlara göre Kıbrıs için “gevşek federasyon”, otonomi, mahalli muhtariyet tezinden başka bir anlam taşımıyor. 

Türk halkının çıkarlarına aykırı bu tutumun müzakere çarkını 50 yıl geri götüreceği belirtilirken, görüşmelere bu 

zemin üzerinde devam etmenin bir faydası yok. Uzmanlar, müzakere sürecinde yöntemin değişmesi gerektiğini 

savunuyor. 

Emekli Büyükelçi Tugay Uluçevik, "Her şeyden önce yeni bir müzakere süreci başlayacaksa bir kere müzakere 

sürecinin yöntemleri değişmelidir. Bundan böyle iki devletli, ‘iki egemen ve bağımsız devlet' arasında müzakere 

süreci başlatılmalıdır ve çözüm de iki egemen devlet arasında ortaya çıkmalıdır" vurgusunu yaptı. 

‘Eşit devletler' vurgusu yapan Eski Dışişleri Bakanı Prof. Dr. Şükrü Sina Gürel de "Yapılması gereken şuydu, Annan 

Planı'nın Rum toplumu tarafından reddedildiği günlerde bile hem KKTC hem de Türkiye'yi yönetenlerin şunu 

söylemesi gerekiyordu; artık bundan sonra başkaları değil, Rum tarafı KKTC'yi eşit, egemen bir devlet olarak 

tanımadıkça bundan sonra ne masaya, otururuz ne de bir çözümün kapağını kaldırırız demeleri lazımdı. Belki bunu 

demenin gecikmiş olmasına rağmen şimdi bile zamandır" dedi. 

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902281037933719-kibris-gevsek-federasyon-muzakere-carkini-geri-

goturur/  

 

 

Yunan teröristin izin talebine ret 

28 Şubat 2019 

Yunanistan’da, aralarında Türk diplomatların da bulunduğu çok sayıda kişiyi katleden “17 Kasım” terör örgütünün 

11 kez müebbet hapse mahkûm baş tetikçisi Dimitris Kufodinas’ın (60) izin talebi ilk kez reddedildi. 

Volos Ceza Mahkemesi Hakimleri Komisyonu, halen Volos Açıkhava Cezaevi’nde yatan ve son 1.5 yılda 6 kez izin 

alan Kufodinas’ın, yedinci izin başvurusunu “İşlediği ciyanetler için pişmanlık beyan etmediğinden yeni suç işleme 

olasılığı bulunduğu” gerekçesiyle reddetti. Kufodinas’ın daha önceki izin talepleri, 17 yıldır yattığı Koridalos ve 

Volos cezaevlerindeki komisyonlar tarafından kabul ediliyordu. Ancak, bu defa komisyonda oybirliği 

sağlanamayınca, kararı Volos Mahkemesi verdi. 

http://www.hurriyet.com.tr/dunya/yunan-teroristin-izin-talebine-ret-41132365  

 

 

 
Çavuşoğlu’nun “Ürdün’ün Ekonomik Büyümesi ve Fırsatlar: 2019 Londra Girişimi” başlıklı konferansa 

katılmak üzere İngiltere’yi ziyareti 

28 Şubat 2019 

Sayın Bakanımız Ürdün Dışişleri Bakanı Ayman Safadi’yle bir görüşme gerçekleştirdi. Görüşmede, Türkiye’nin 

Ürdün’ün güvenlik ve istikrarına verdiği önem ile siyasi ve ekonomik reformlarına desteği vurgulandı. 

Sayın Bakanımız Londra Girişimi 2019 konferansında yaptığı konuşmada, ortak bölgesel sorunları paylaştığımız 

Ürdün’ü desteklemeye hazır olduğumuzu belirtti. 

http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-londra-girisimi-2019-konferansina-katilimi.tr.mfa  

Doğu Akdeniz'de doğal gaz gerilimi 

28 Şubat 2019 

Doğu Akdeniz'deki doğal gaz arayışları, Türkiye ile Yunanistan'ı kıta sahanlığı eksenli bir ihtilafa sürükleyebilir. 

https://tr.sputniknews.com/columnists/201902281037933719-kibris-gevsek-federasyon-muzakere-carkini-geri-goturur/
https://tr.sputniknews.com/columnists/201902281037933719-kibris-gevsek-federasyon-muzakere-carkini-geri-goturur/
http://www.hurriyet.com.tr/dunya/yunan-teroristin-izin-talebine-ret-41132365
http://www.mfa.gov.tr/sayin-bakanimizin-londra-girisimi-2019-konferansina-katilimi.tr.mfa
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Bölgedeki çekişmenin siyasi ve hukuki ayağını Atina'dan Stelyo Berberakis mercek altına aldı. 

Yunanistan'ın Kıbrıs Cumhuriyeti ve İsrail ile kurduğu "Enerji İttifakı"nın Türkiye'yi rahatsız ettiği bir gerçek. Bu 

durumun belki de daha tehlikeli bir Türk-Yunan ihtilafı doğuracağından endişe duyuluyor. 

Atina'da uluslararası ilişkiler uzmanı Prof. Athanasios Dokos, Yunanistan'ın tezlerine katılmıyor ve Yunanistan'ın 

Kıbrıs Adası ile arasındaki deniz bölgesini birleştiren MEB alanlarının deniz hukukuna aykırı olduğunu söylüyor. 

Bu konuda "ülkeler, komşu ülkelere danışmadan kendi Münhasır Ekonomi Bölge'lerini (MEB) tek taraflı ilan 

edemez. Bu siyasi anlamda olabilir ama hukuka aykırıdır" görüşünü savunuyor. 

Uluslararası Ekonomik İlişkiler Profesörü Haralambos Tsardanides'in görüşleri de farklı değil. Tsardanides, 

"Yunanistan’ın Kıbrıs ve İsrail ile arasındaki deniz bölgelerini birleştiren MEB'leri, uluslararası hukuk 

mahkemelerinde kabul görmez. Bu konuda Türkiye'nin tezleri daha güçlü." şeklinde konuşuyor. 

Yeni Dışişleri Bakanından diyalog mesajı 

DW Türkçe'ye konuşan Yunanistan'ın yeni Dışişleri Bakanı Yorgos Katrougalos ise, Yunanistan Başbakanı Aleksis 

Tsipras'ın son Ankara ziyaretinde kıta sahanlıklarını belirleyecek özlü bir diyaloğun kapılarının açıldığını ima eden 

ifadeler kullandı. Tsipras'ın Türkiye ziyaretinin olumlu sonuçlar getireceğinden söz eden Katrougalos, gelecek altı 

ay içinde Selanik kentinde Türkiye ile Yunanistan arasında kesilen  Yüksek Düzeyli İşbirliği Konseyi'nin yanısıra 

Türk ve Yunan iş insanlarının yer alacağı bir de ekonomi forumunun düzenleneceğini belirtti. 

Diyaloğun yeniden başlatılmasıyla, Ege'deki anlaşmazlıkların çözümünü öngören dışişleri bakanlıkları arasındaki 

istikşafi görüşmelerin önemine değinen Katrougalos, aynı zamanda Kıbrıs sorunun çözümünü öngören 

müzakerelerin de kesildiği yerden başlatılmasının arzu edildiğini söyledi. 

7 milyar euroluk boru hattı 

Yunanistan, Kıbrıs ve İsrail arasında oluşturulan EastMed projesi, Doğu Akdeniz'den çıkarılacak doğal gazın Kıbrıs 

Adası'ndan Girit Adası'na ve oradan Yunanistan'ın Mora Yarımadası'na dek deniz altından döşenecek bir boru 

hattının inşaatını öngörüyor. 

İlk aşamada 7 milyar euroya mal olacağı hesaplanan ve yaklaşık bin 900 kilometre uzunluğunda olacağı açıklanan 

EastMed projesi ABD ve Avrupa Birliği (AB) tarafından destek görüyor. 

Ancak bu projeyi "gerçekçi" görmeyenler bu bölgelerden çıkarılacak doğal gazın aslında Kıbrıs Adası'ndan 65 

kilometre mesafedeki Türkiye'ye ve oradaki boru hatları aracılığıyla Avrupa ülkelerine aktarılmasının "daha makul 

olacağını" savunsa da, Kıbrıs sorunu çözülmedikçe, Türkiye üzerinden geçen bu daha düşük maliyetli ve kısa 

mesafeli güzergah "şimdilik" tercih edilmeyecek gibi görünüyor. 

İsrail Enerji Bakanı Yuval Steinitz, İsrail'den çıkacak gazın da Avrupa'ya Türkiye üzerinden gönderilmesinin daha 

mantıklı olacağını belirtiyor ancak Başbakan Benyamin Netanyahu'nun, Türkiye-İsrail ilişkilerinin pek de iyi 

olmadığı gerekçesiyle EastMed projesini benimsediği kaydediliyor. 

Doğal gaz miktarı Doğu Akdeniz'in kaderini belirleyebilir 

Doğu Akdeniz'de oynanan bu satranç oyununda taraflar arasındaki dengenin, bölgeden çıkarılacak doğal gaz 

miktarına bağlı olduğu yorumları yapılıyor. Yunan uluslararası ilişkiler uzmanı Prof. Dokos, "Doğu Akdeniz'den 

çıkacak doğal gazın miktarı ve ticari değeri söylendiği gibi gerçekten büyükse, bu ya -Kıbrıs sorunun çözümü dahil- 

ihtilaflı tarafların uzlaşması için yeni bir fırsat doğuracak, ya da büyük bir savaşın çıkmasına neden olacak" 

ifadelerini kullanıyor. 

https://www.dw.com/tr/do%C4%9Fu-akdenizde-do%C4%9Fal-gaz-gerilimi/a-47718844  

 

 

Ankara Anlaşması başvuruları 2018'de rekor kırdı 

İngiltere İçişleri Bakanlığı'nın 28 Şubat tarihinde açıkladığı verilere göre, İngiltere tarafından verilen bir iş kurma 

izni vizesi olan Ankara Anlaşması'na 2018 yılında toplam 7 bin 607 Türk vatandaşı başvurdu. 

BBC Türkçe'de yer alan habere göre, İngiltere İçişleri Bakanlığı'nın 28 Şubat tarihinde açıkladığı verilere göre, 

İngiltere tarafından verilen bir iş kurma izni vizesi olan Ankara Anlaşması'na 2018 yılında toplam 7 bin 607 Türk 

vatandaşı başvurdu. Bu rakam 2017 yılında yine bir rekor olan 5 bin 205 kişiydi. 

Ankara Anlaşması (ECAA Agreement), Avrupa Birliği ile işbirliği anlaşması imzalamış olan ülkelerin 

vatandaşlarına, İngiltere tarafından verilen bir iş kurma izni vizesi. Romanya ve Bulgaristan'ın da aralarında olduğu 

bazı diğer ülkelerin Avrupa Birliği'ne katılması sonrası bu vize türünden yararlanan yalnızca Türk vatandaşları kaldı. 

Bu anlaşma ile İngiltere'ye gelenlerin sayısında 15 Temmuz 2016 tarihinde yaşanan darbe girişiminden sonra dikkat 

çekici bir artış olmuştu. 

Henüz belirsizlik devam etse de İngiltere'nin AB'den ayrılması anlamına gelen Brexit için belirlenmiş olan 31 Mart 

takviminin de başvuruların rekor kırmasında etkisi olduğu düşünülüyor. 

Brexit sonrası, hali hazırda kriterleri değiştirilen Ankara Anlaşması'nın devam edip etmeyeceği ile ilgili 2018 yılı 

içinde BBC Türkçe'ye açıklama yapan bir İçişleri Bakanlığı sözcüsü şunları söyledi: 

https://www.dw.com/tr/do%C4%9Fu-akdenizde-do%C4%9Fal-gaz-gerilimi/a-47718844
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"Avrupa Birliği'nden ayrıldıktan sonra da İngiltere, her zaman olduğu gibi açık bir ülke olmaya devam edecek. 

İngiltere'ye kimin girdiğini kontrol eden fakat aynı zamanda da ülkeye çalışarak katkı yapacak nitelikteki parlak 

beyinleri sıcak şekilde karşılayacak bir göçmenlik sistemi yürürlükte olacak." 

Birçok faktörün temel alınacağı gelecekteki göçmenlik sistemi için faklı seçenekleri değerlendiriyoruz. Hükümet, 

tavsiye almak için Göç Danışma Komitesi'ne başvurdu. Biz de geniş bir yelpazedeki paydaşlarla temas halinde 

olmayı sürdürüyoruz." 

2018 MART'TA YENİ KATEGORİ YÜRÜRLÜĞE GİRDİ 

Bu ücretsiz vizeye, İngiltere'de kendi işini kurmak isteyen ve işe yeterli sermayesi bulunan tüm Türk vatandaşları 

başvurabiliyor. Uygun belgeleri sunan kişilere, önce bir yıl daha sonra 4 yıla kadar oturum izni veriliyor, 4. yılda da 

süresiz oturum iznine başvurma hakkı tanınıyordu. 

2018 yılının Mart ayında süresiz oturum başvurusunun kriterleri değiştirildi. 

15 Haziran tarihinde detayları açıklanan 'yeni kategori' ile; 

 Süresiz oturum başvurusu süresi 4 yıldan 5 yıla çıkarıldı. (Süresiz oturumdan 1 yıl sonra ise vatandaşlık 

başvurusu yapılabiliyor.) 

 Oturum için İngilizce bilmek ve İngiltere'de yaşam testini vermek zorunlu oldu 

 Oturum başvurusu için kişi başı 2389 sterlin başvuru ücreti getirildi 

 Türkiye kökenli girişimciler, oturum kriterlerinin geriye dönük olarak değiştirilmesini yargıya taşımış 

durumda. 

Yüksek Mahkeme, şartların "geriye dönük" olarak değiştirilmesinden etkilenecek olan 12 binden fazla Türk 

vatandaşının, İçişleri Bakanlığı'na dava açabilmek için yaptığı izin başvurusuna 2018 Kasım ayında olumlu yanıt 

verdi. 

https://tr.sputniknews.com/avrupa/201903011037941165-ankara-anlasmasi-basvurulari-rekor-kirdi/  

https://tr.sputniknews.com/avrupa/201903011037941165-ankara-anlasmasi-basvurulari-rekor-kirdi/

